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me žalosti, ker nekateri niso čistili okolice 
in divjih odlagališč, kar je bil namen in cilj, 
pač pa predvsem svoje domove. Nabralo se 
je namreč precej kosovnih odpadkov iz sta-
novanj, od odpadnih gum, omar, žimnic do 
starih aparatov. Akcija bi morala biti bolj 
usmerjena v reševanje in čiščenje okolja.

Številna društva čistilne akcije organizi-
rajo vsako pomlad. Se vam zdi smiselno, 
da bi v prihodnje čistili skupaj, v eni sami 
veliki akciji?
Vsekakor, tako bi lahko naredili več in bo-
lje, zlasti v primeru večjih odlagališč, ki jih 
manjše skupine ne morejo očistiti same. 
Tudi letos je bilo nekaj takih primerov. Pred-
vsem pa mislim, da je treba akcijo nadgradi-
ti, jo bolj organizirati ter tudi v sklopu akcije 
organizirati ločeno zbiranje oziroma sortira-
nje pobranih odpadkov po frakcijah. 

Kaj bo zdaj naredila občina?
Znane lokacije črnih točk bomo nadzorova-
li, prosimo pa tudi za pomoč občanov: naj 
jim ne bo nerodno, da prijavijo nekoga, ki 
smeti odlaga v naravi. Apeliramo tudi na 
medobčinsko inšpekcijo, da bo kršitelje 
sankcionirala. Radi bi ohranili vsaj tako sta-
nje, kot smo ga dosegli z akcijo.

Na odlagališčih so ostali celi kupi grad-
benih odpadkov. Kam z njimi, kdo naj jih 
odpelje?
Ti odpadki niso opredeljeni kot gospodinj-
ski in ne sodijo v obvezno javno službo, zato 
tudi taka neurejenost. Poskrbeli bomo, da 
bodo odpadke odpeljali, kjer je smiselno in 
se da, ponekod pa je bolje, da se jih zasuje 
in površino ozeleni. Mislim, da je ta način 
najbolj učinkovit. Pomemben dejavnik je 
ozaveščanje ljud, poleg tega lahko dostop do 
odlagališča fizično preprečimo, če se to seve-
da da. V dveh primerih smo že zaprli cesto, 
ki je vodila do črne točke. Pri tem moram 
poudariti, da je po zakonu lastnik zemljišča 
tisti, ki je dolžan urediti in pospraviti divja 
odlagališča, tudi če na njegovo smeti vozijo 
drugi. 
 Želimo si, da bi gradbene odpadke spre-
jemali tudi na deponiji. Pogovarjamo se, da 
bi naredili center za njihovo predelavo oz. da 
bi jih sprejemali, jih zmleli, podobno kot to 
počnejo v IOC Zapolje, in ta odpadek ponu-
dili kot primeren material za zasipanje. Na 
deponiji bomo poskušali poiskati primeren 
prostor, mogoče v sodelovanju z ostalimi 
občinami, na katerem bi zbrali gradbene od-
padke in jih večkrat letno obdelali (zmleli). 
Čiste gradbene odpadke se lahko predela, žal 
pa so na divjih odlagališčih med njimi tudi 

azbestne salonitke, železo, plastika. V tem je 
težava.

V vrtcu spet več vlog, kot je mest
V vrtcu Kurirček so tudi letos prejeli več 
vlog za vpis, ko je na voljo mest. Kako bo-
ste reševali to težavo?
Kljub temu da smo lani odprli devet oddel-
kov v Gornjem Logatcu, kaže, da bo letos 
prostora premalo; po prvih podatkih bi mo-
rali zavrniti 46 otrok. Občina ne bo odreagi-
rala takoj. Rezervni scenarij za ureditev ene-
ga ali dveh oddelkov sicer imamo, a izkušnje 
kažejo, da se čez poletje število vlog zmanjša: 
nekateri vpišejo otroka v drug vrtec ali se 
kako drugače znajdejo, nekateri pa potrebu-
jejo varstvo šele proti koncu leta. 
 Lani se je v Logatcu rodilo veliko otrok, 
kar 176, medtem ko jih bo jeseni iz vrtca v 
šolo odšlo le 80. Novorojenčkov bo veliko 
tudi letos, saj se je v prvih štirih mesecih ro-
dilo več kot 50 otrok.

Svetniki na ekskurziji
Aprila ste svetnike povabili na ogled ko-
munalne infrastrukture.
Izkušnja je dobra, odziv je bil pozitiven, 
zato bomo poskušali take obiske organi-
zirati vsaj enkrat na leto, predvsem takrat, 
ko bo kaj novega. Prav je, da so svetniki se-
znanjeni, kaj se dela, kje so težave, kje smo 
našli dobre rešitve. Mnogi so verjetno prvič 
videli vakuumsko kanalizacijo v Zapolju, ki 
je bila prva taka kanalizacija v Sloveniji, ter 
kako poteka zajemanje vode v Cuntovi gra-
pi. Ogledali so si čistilno napravo, za katero 
vemo, da je premajhna in dotrajana, zato je 
skrajni čas, da jo uredimo. Šli smo tudi do 
vodnih virov, ki napajajo Logatec. V desetih 
letih smo namreč popolnoma spremenili 
sistem zajemanja pitne vode iz površinskega 
v globinsko ter uredili, obnovili, posodobili 
in zgradili kar nekaj metrov vodovodnega 
omrežja. Logatec pije zelo kakovostno vodo, 
ki jo bo dovolj tudi za prihodnje generacije.

L Pogovor z županom
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Naslovnica: Pridih pomladi na Logaškem dajejo tudi 
cvetoče jablane. (foto: David Kunc)

Rok za oddajo prispevkov je zadnji dan v mesecu. Pri-
spevki so lahko dolgi največ eno tipkano stran, pisava 
Arial, velikost pisave 13 pt, daljše bomo objavili po do-
govoru. Prispevke s fotografijami pošljite na poštni ali 
elektronski naslov. Prispevki naj bodo kratki in jedrnati, 
pripišite ime in priimek avtorja prispevka in fotografije, 
napišite tudi, kdo oziroma kaj je na fotografiji. Nepodpi-
sanih prispevkov ne bomo objavili. 

Vrtci so tudi letos premajhni
Zavrniti bi morali 46 otrok – Nagode: »Prostor za gradbene odpadke bi radi uredili na deponij, 
nato pa jih zmleli in jih ponudili kot dober gradbeni material« – »Novo čistilno napravo bomo 

dobili že spomladi leta 2012«

Kljub temu da je občina lani v Gornjem 
Logatcu uredila devet novih oddelkov 

vrtca, bo jeseni prostora primanjkovalo. 
Župan Janez Nagode meni, da je zato kri-
vo veliko število rojstev v lanskem in leto-
šnjem letu, pa tudi dejstvo, da bo v šolo iz 
vrtca odšlo le 80 otrok. V tokratnem pogo-
voru z županom še o akciji Očistimo Slo-
venijo in gradbenih odpadkih, občinskih  
investicijah, o reševanju zahtev krajanov 
Hotedršice in gradnji čistilne naprave v 
Dolnjem Logatcu.

Čistilne akcije se je 17. aprila udeležilo 
okoli 1.700 Logatčanov. Ste bili med njimi 
tudi vi?
Čeprav sem želel sodelovati, sem imel tisti 
dan obveznosti. Bil sem na odprtju državne-
ga prvenstva v namiznem tenisu za kadete, 
ki ga je organiziral domači klub, nato pa kot 
uradni pooblaščenec UE Logatec vodil skle-
panje zakonskih zvez. Kljub temu sem akci-
jo budno spremljal. Vesel sem, da se je od-
zvalo toliko ljudi in da so Logatčani nabrali 
več kot 70 ton odpadkov. Po drugi strani pa 

Župan Janez Nagode. (foto: Petra Trček)
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Pogovor z županomL
Gradilo se bo v Lazah, Rovtah in 
na Mandrgah
Pomlad je običajno čas, ko se začnejo dela, 
tudi občinske investicije. Česa se boste lo-
tili?
V Lazah bomo obnovili cesto, pri čemer nam 
je v veliko pomoč krajevna skupnost. Prido-
bila je vse služnostne pogodbe, potrebne za 
poseg v prostor, poleg tega bo dela sofinanci-
rala s sredstvi, ki jih sicer dobi za svoje delo-
vanje in jih je privarčevala v štirih letih. 
Pripravljamo razpise za obnovo drugih cest. 
Radi bi obnovili in posodobili del ceste mimo 
Valkartona, odločamo se za obnovo dela To-
varniške proti železniški postaji. Ker bi pred 
postajo uredili dostojno obračališče, čaka-
mo na odgovor Slovenskih železnic, ki so 
lastnice zemljišča. V naslednjih dneh bomo 
prebivalcem predstavili idejni projekt za iz-
gradnjo pločnika na Mandrgah, od križišča 
s Tovarniško do križišča za Valkarton. Pro-
jekt predvideva obnovo cestišča, dvostranski 
pločnik, dolg 600 metrov, in enostranski, 
dolg 200 metrov, ureditev javne razsvetljave 
ter zajemanja in ponikanja meteorne vode. 
Kdaj bomo z deli začeli, še ne morem reči. 
Ker gre za 950 tisoč evrov vredno investicijo, 
želimo pripraviti vse projekte, seznaniti ob-
čane in pridobiti zemljišča.
 V Rovtah čakamo na gradbeno dovo-
ljenje za kanalizacijo in čistilno napravo. 
Upam, da ga dobimo v kratkem, manjka 
nam le še soglasje vodarjev. Do 28. maja 
moramo namreč oddati vlogo za pridobi-
vanje sredstev iz neposrednih regionalnih 
spodbud. Z investicijo naj bi začeli še letos. 
Naročili smo tudi izdelavo projektne doku-
mentacije za vrtec v Rovtah, kljub temu da 
občinski prostorski načrt, ki bo dal možnost 
gradnje, še ni sprejet. Kljub velikim birokrat-
skim težavam upam, da ga bomo do počitnic 
spravili pod streho, jeseni dobili gradbeno 
dovoljenje in začeli z gradnjo.

Kako uresničujete zahteve krajanov Hote-
dršice?
Našo vlogo za ureditev prehoda za pešce v 
središču kraja je Direkcija za ceste RS zavr-
nila. Pripraviti moramo poseben projekt. Za 
gradnjo prve faze pločnika, od Loga do ga-
silskega doma, imamo dokumentacijo, po-
trebnega zemljišča, ki je v lasti posameznih 
občanov, pa še ne. Krajani, lastniki zemljišč, 
v primerjavi z lastniki zemljišč v mestu 
Logatec postavljajo nesprejemljive pogoje 
(cena, menjava zemljišč, …). Če bomo uspe-
li dobiti zemljišča, se bo projekt začel izvajati 
in se bodo za to porabila odobrena sredstva 
v višini 285.000 evrov, sicer pločnika ne bo, 
sredstva pa se bodo preusmerila v druge pro-
jekte v Logatcu (obnova cest). Z lastnikom 
pa smo se dogovorili za odkup dobrih 300 
kvadratnih metrov zemljišča ob šoli, na ka-
terem bomo postavili ograjeno košarkarsko 
igrišče za potrebe šole in krajanov. Naročili 
smo parcelacijo območja ceste, od ceste G2 – 
102 do POŠ, da ugotovimo, koliko zemljišča 
pod cestiščem je v lasti občine, koliko v lasti 

krajanov in koliko ga še moramo pridobiti, 
da bi lahko cesto primerno rekonstruira-
li. Pripravljamo idejni projekt, ki ga bomo 
predložili tudi vodstvu KS. S projektanti 
se dogovarjamo o nadaljevanju in pripravi 
projekta za izgradnjo drugega dela pločnika 
skozi samo naselje. Zaradi znanih vzrokov, 
nepridobljenih služnosti (postopek ni bil 
speljan do konca), so za projekt izgradnje 
infrastrukture na Logu pretekla vsa soglas-
ja, ki jih moramo obnoviti in pridobiti vse 
potrebno za vlogo za izdajo gradbenega do-
voljenja. Na NLB smo še enkrat poslali pro-
šnjo za postavitev bankomata, strinjali smo 
se celo, da bi občina pokrila del stroškov, a 
banka na to ne pristane. Poleg tega bomo v 
podružnični osnovni šoli med počitnicami 
obnovili okna.

Kohezijska sredstva naj bi bila 
odobrena še letos
Zadnje štiri mesece ste intenzivno dela-
li na pridobivanju evropskih sredstev za 
gradnjo čistilne naprave in potrebne ka-
nalizacije. Je kaj več upanja, da jih dobite 
še letos?
Z osmimi občinami smo oddali vlogo za 
pridobitev kohezijskih sredstev za sofinanci-
ranje čistilnih naprav in kanalizacij. Skupna 
neto vrednost projektov je 42,967 milijona 
evrov. Občina Logatec je udeležena s 15,7 %  
oz. 6,746 milijoni. Sredstva so namenjena za 
gradnjo čistilne naprave Logatec, kanalizaci-
je Gornji Logatec–Kalce in kanalizacije Mar-
tinj hrib. Vlogo pregledujejo na ministrstvu 
za okolje in prostor in glede na dejstvo, da 
smo jo pripravili po njihovih navodilih ter 
upoštevali vse zahtevane in obvezne para-
metre, pričakujemo odobritev nepovratnih 
sredstev z možnostjo koriščenja že v letu 
2011. Kljub temu da smo vlogo oddali, ne 
stojimo križem rok. Pripravljamo razpi-
sno dokumentacijo za izbor nadzornika in 
oddajo del za izgradnjo čistilne naprave. Je 
zelo zahtevna, pripravljena mora biti po FI-

DIC standardih in usklajena ter potrjena na 
MOP-u in vladni službi za regionalno poli-
tiko.
 Kljub temu da je konec lanskega leta 
slabo kazalo, da bi dobili nepovratna sred-
stva, kaže, da se bo dobro končalo, tako da 
bi lahko že jeseni pripravili razpis za izbor 
izvajalca gradnje ČN in tudi kanalizacije. To 
pomeni, da bi novo čistilno napravo dobili 
spomladi 2012. kanalizacijo pa do konca 
2012. Upajmo na hitro in dobro odločitev 
MOP-a. 

Bo občina sposobna zagotoviti svoj delež 
sredstev?
Morala jih bo. Dogovorjeno je, da naj bi dr-
žava in Evropska unija sofinancirali od 65 
do 70 odstotkov bruto vrednosti, se pravi, 
da bo občina morala prispevati največ 20 
odstotkov, če vzamemo, da se DDV povrne. 
Projektantska vrednost čistilne naprave je 
okoli 3,5 milijona, kar pomeni, da bi morali 
zagotoviti dobrih 600, 700 tisoč evrov. To pa 
za občino Logatec ne bi smel biti problem.
 Za kanalizacijo na Kalcah nam manjka 
le še služnostna pogodba z Direkcijo za ce-
ste RS. Pričakujem, da bomo gradbeno do-
voljenje dobili najpozneje v dveh mesecih. 
Nekoliko več dela nas čaka na Martinj hribu, 
kjer nam je sicer uspelo dobiti vse služno-
stne pogodbe. Izdelujemo projekt za izdajo 
gradbenega dovoljenja, za katerega pa bomo 
morali dobiti še soglasja državnih institucij. 
Kljub temu upam, da bomo dovoljenje imeli 
že jeseni. Na Martinj hribu nas čaka še uskla-
jevanje z direkcijo za ceste, ki bo obnavljala 
cesto, občina pa bo uredila pločnik in javno 
razsvetljavo ter obnovila vodovodno omrež-
je. Ob tem bo verjetno Elektro Ljubljana na-
peljavo položil v zemljo. Radi bi videli, da bi 
zgradili tudi primarni plinovod, vsaj v pre-
delu državne ceste, a koncesionar Adriaplin 
nima velikega posluha za investicijo. Raz-
mišljamo, da bi morda primeren plinovod 
financirala kar občina sama. 

Petra Trček

V vrtec Kurirček je tudi letos prispelo več vlog, kot je prostora. Prvi podatki kažejo, da bi 
morali zavrniti skoraj 50 otrok, a se bo ta številka do septembra zagotovo še spremenila. 
(foto: David Kunc)
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Seja občinskega svetaL
Precejšnja izguba na izvajanju 

javnih komunalnih služb
Komunalno podjetje Logatec je lansko leto sicer zaključilo pozitivno, a so imeli na področju 

javnih gospodarskih služb za skoraj 250 tisoč evrov izgube

Občinski svetniki so 13. maja zaključili aprilsko sejo in 
potrdili letno poročilo Komunalnega podjetja Logatec v 

lanskem letu ter načrt poslovanja v letošnjem. Nato so začeli 
z novo redno sejo, na kateri so med drugim Fridi Rupnik dali 
pozitivno mnenje k imenovanju za ravnateljico vrtca Kurir-
ček in Igorju Petku podaljšali mandat direktorja komunal-
nega podjetja za štiri leta, potrdili pa so tudi cenik za najem 
nepremičnin, katerih lastnica je občina.

Komunalno podjetje je imelo lani 7,2 milijona prihodkov in za 
skoraj sedem milijonov odhodkov. Tržne dejavnosti so jim pri-
nesle 276.019 evrov dobička, medtem ko so iz naslova gospo-
darskih javnih služb zabeležili 243.922 evrov izgube. »Pri javnih 
službah smo imeli dobiček le pri dejavnosti tržnic, okoli štiri 
tisoč evrov, še enkrat toliko pa pri oskrbi s pitno vodo,« pravi di-
rektor Igor Petek. Najslabši rezultat so dosegli pri odvajanju od-
padne vode, kjer so imeli 132 tisočakov izgube, in pri ravnanju 
s komunalnimi odpadki, kjer je bilo okoli 50 tisoč evrov izgube. 
Ta je bila še pri čiščenju odpadne vode, skupni komunalni rabi 
ter pokopališki in pogrebni dejavnosti. Kot pravi Petek, je izguba 
je večinoma posledica prenizkih cen in nezagotavljanja sredstev 
za amortizacijo iz cen storitev javnih služb. »Obračunana amor-
tizacija infrastrukture znaša skoraj 400 tisoč evrov, najemnina za 
novo zgrajeno infrastrukturo odvajanja odpadnih vod in depo-
nije pa slabih 55 tisoč evrov, kar predstavlja skoraj 16 odstotkov 
vseh stroškov na javnih službah.« Župan Janez Nagode je dodal, 

da je do izgube prišlo tudi zato, ker že nekaj let niso dvignili cen 
komunalnih storitev, ker so stroški višji, zaradi obnove nekaterih 
vodovodov pa se povečuje strošek amortizacije. Borisa Hodnika, 
LDS, je zanimalo, kakšna je likvidnost komunalnega podjetja, 
tudi glede na dejstvo, da ima veliko zapadlih in nezapadlih terja-
tev. »Nekako shajamo, nimamo pa zaloge sredstev,« pravi Petek 
in pričakuje, da bodo dolžniki v celoti poravnali svoje obvezno-
sti. 

»Cene so med najnižjimi 
v Sloveniji«
Konec lanskega leta se je spremenil status javne infrastrukture 
– komunalno podjetje je nima več v upravljanju, pač pa v po-
slovnem najemu. Petek pravi, da cene javnih služb ne pokrivajo 
stroškoe najemnin, zato bodo morali zagotoviti  ustrezne sub-
vencije. »Posledično bo treba uveljaviti nov tarifni sistem, saj se 
izgube na področju javnih služb povečujejo,« je pojasnil Petek, 
ki pri uveljavljanju novih cen zaradi nedoseganja zahtevanih 
standardov ravnanja pričakuje težave. »Po najnovejših informa-
cijah te težave mogoče ne bodo tako velike, kot je kazalo.« Petek 
je še poudaril, da so cene komunalnih storitev v Logatcu med 
najnižjimi v Sloveniji. 

Komunala naj na trgu 
nastopa previdno
Na seji so svetniki potrdili načrt poslovanja Komunalnega pod-
jetja Logatec v letošnjem letu. Imeli bodo nekaj manj prihodkov 
kot lani, tudi zaradi priporočila nadzornega sveta, naj manj na-
stopajo na trgu, kjer je slaba plačilna disciplina, ter se omejijo 
predvsem na izvajanje javne gospodarske službe. Petek je pove-
dal, da zaradi gospodarske situacije pričakujejo povečanje šte-
vila dolžnikov in višje zneske neporavnanih obveznosti. Glede 
terjatev, ki jih ima komunalno podjetje še iz lanskega leta, pa je 
pojasnil, da je znesek visok predvsem na račun dveh del, ki so jih 
opravili za zunanjega naročnika: gradili so kanalizacijo v Loški 
dolini, za Energoplan pa komunalno opremili novo stanovanj-
sko naselje na Pavšičevi.

Za zapiranje odlagališča odpadkov na 
Ostrem vrhu bo treba zagotoviti 

štiri milijone evrov

Igor Petek je svetnikom povedal, da pričakujejo, da bo država v drugi po-
lovici letošnjega leta podaljšala okoljevarstveno dovoljenje za deponijo 
na Ostrem vrhu, in sicer do leta 2013. Svetniki so se dotaknili zagotavlja-
nja sredstev finančnega jamstva za zapiranje te deponije. Če bo država 
podaljšala dovoljenje, bo morala občina po zdaj znanih podatkih do leta 
2013 zagotoviti slabe štiri milijone evrov. »Ta sredstva bi radi zaračunali 
ostalim občinam, ki odpadke vozijo v Logatec, tako da ne bi obreme-
njevali naših občanov,« pravi župan Janez Nagode. Pojasnil je še, da 
določenim občinam že zaračunavajo finančno jamstvo v višini 50 evrov. 
 Na vprašanje Vladislava Puca, NSi, ali občine, ki odpadke vozijo v 
Logatec, že odpovedujejo pogodbe, je župan odgovoril, da pričakujejo, 
da bodo nekatere občine zaradi višjih cen, v katerih je zajeto finančno 
jamstvo, pogodbe odpovedale, poleg tega pa zaradi bolj doslednega lo-
čevanja pripeljejo manj odpadkov kot pred letom dni. »Pričakujemo, da 
bodo v Logatec vozili odpadke iz drugih občin Notranjsko-kraške regije, 
saj bodo kmalu morali zapreti tako odlagališče v Postojni kot tudi na 
Rakeku.« V prvih letošnjih mesecih so sicer na Ostri vrh iz drugih občin 
pripeljali za okoli 20 odstotkov manj smeti kot v enakem obdobju lani. 
 Ladko Furlan, SDS, je zanimalo, ali se glede na visoko finančno 
jamstvo splača podaljševati obratovanje deponije. »Če nam uspe dobiti 
toliko odpadkov iz drugih občin, da bomo prek tega dobili sredstva za 
zapiranje, se splača. Če se odločimo, da jo zapremo danes, bomo vse 
stroške nosili sami,« pravi župan.

Igorja Petka so svetniki imenovali za direktorja Komunalnega 
podjetja Logatec. (foto: David Kunc)
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L Seja občinskega sveta/Pisali ste nam

 Svetniki so potrdili tudi dokument identifikacije in investi-
cijsko poročilo za gradnjo pločnika od Loga do gasilskega doma 
v Hotedršici, kjer bodo uredili še javno razsvetljavo, avtobusni 
postajališči in dotrajano prometno kanalizacijo. Na hitro so 
potrdili spremembe odlokov o grbu in zastavi ter o občinskih 
taksah. Nekaj več besed so namenili ceniku za najem nepremič-
nih, ki so v lasti občine Logatec, ki pa so ga prav tako potrdili. 
Objavljen je v Uradnih objavah, ki so del te številke Logaških 
novic. Odločili so se še, da zaradi velikega vpisa v vrtec poviša-
jo normative o številu otrok v enem oddelku. Kot je pojasnila 
Nevenka Malavašič iz občinske uprave, bodo tako v vrtec lahko 
sprejeli dodatnih deset otrok, a mora s tem prej soglašati še mi-
nistrstvo za šolstvo in šport. 
 Brez razprave so svetniki dali pozitivno mnenje k imenova-
nju Fride Rupnik za ravnateljico vrtca Kurirček. Poleg nje sta se 
na razpis za to delovno mesto prijavila še Mitja Ajdič iz Logatca 
in Helena Ule iz Ljubljane. Brez besed so za direktorja Komunal-
nega podjetja Logatec imenovali tudi Igorja Petka, ki bil na tem 
mestu nekaj mesecev kot vršilec dolžnosti.

Petra Trček

Škandal
V zadnji številki Logaških novic ste objavili, da spoštovani, ugledni 
in pokončni zdravnik dr. Jože Skvarča ne more dobiti najvišjega ob-
činskega priznanja, ker je kljub podpori petih organizacij in Komisije 
za podeljevanje priznanj neprimeren za tako priznanje. Pri tem ste 
objavili podlo in neetično podtikanje enega člana občinskega sveta, ki 
je skupaj s še devetimi člani preprečil to imenovanje. 
 Imeli ste za potrebno, v zadnjem stavku objaviti grobo žalitev 
ugleda, časti ter življenjskega opusa do skrajnosti požrtvovalnega dela 
dr. Skvarče, niste pa objavili več strani dolgega seznama zaslug ime-
novanega, ki jih je opravljal toliko let in na toliko področjih v ponos in 
zadovoljstvo Logatca in prebivalcev te občine. 
 Dodajam še naslednje: take vrste poniževanj predhodnikov iste 
politične skupine je imenovani okusil že enkrat, in sicer v času študija 
na Medicinski fakulteti v Ljubljani. Iz istih razlogov kot danes deset 
članov občinskega sveta mu je tedaj Komisija za štipendije odrekla 
pravico do štipendije. Nekega dne je kot mlad praktikant pod men-
torstvom dr. Perparja delal v ambulanti v Logatcu. Na zdravstveni 
pregled je prišla »ugledna« oseba, ki jo je študent Jože dopoldne v beli 
halji obravnaval kot pacienta v ambulanti. Istega dne popoldne ga je 
pacient srečal, ko je z volom vozil gnoj na njivo. Očitno je bilo to sre-
čanje povod, da so mu naslednji teden brez vseh formalnosti prinesli 
štipendijo (tudi za nazaj) na dom in se mu opravičili …
 Dvomim, da boste našli toliko časti in poguma, da boste to pismo 
objavili in se dr. Skvarči iskreno opravičili, zato ker ste se kot uredni-
ca skrili pod žaljivo pripombo nekega člana občinskega sveta in brez 
komentarja objavili nekaj, kar v vaš, sicer cenjeni časopis, ne sodi. 
Priznanje prav njemu, dr. Jožetu Skvarči, bi še kako povečalo ugled, 
smotrnost in težo nagrade.

mag. Dušan Fatur

Odgovor
Ne ubij prinašalca slabe novice, so rekli že stari Grki. Članek, na ka-
terega se sklicujete, je poročilo s seje občinskega sveta. V njem so za-
pisana dejstva, ki jih v nobenem članku ne komentiram; to pač ni del 
novinarskega sporočanja. Nisem torej izrazila svojega stališča, prav 
tako se nisem za nikomer skrivala, pač pa sem napisala, kar je bilo 
rečeno na seji. Dr. Skvarčo sicer visoko cenim, tako kot so ga cenili in 
spoštovali tudi moja babica, dedek in starši.

Odgovorna urednica Petra Trček

Svetniki sprašujejo
Pobude in vprašanja svetnikov 

na aprilski in majski seji
28. redna seja, 15. april 2010 
Marjan Gregorič, SD, je dal pobudo, naj na občini pripravljajo 
krajše seje, da bodo lahko svetniki dobro preučili vse dokumente.
Ladka Furlan, SD, je pohvalila povabilo svetnikov na ogled komu-
nalne infrastrukture v občini in dodala, da pogreša enak pristop 
pred začetki posegov v prostor, saj bi jim to pomagalo pri odloča-
nju. Glede zapisnika zbora krajanov KS Hotedršica je izrazila željo, 
da se v njem zapiše konkretne pobude, želje in stališča krajanov.
Berto Menard, Lista za Logatec, je predlagal, da na ogled ko-
munalne infrastrukture povabijo tudi vse občane ter da občina 
še enkrat razgrne projekt za novo čistilno napravo. Apeliral je na 
lastnike psov, naj spoštujejo red in pobirajo pasje iztrebke, medob-
činskim inšpektorjem pa predlagal, naj ne kaznujejo le napačnega 
parkiranja, pač pa naj gredo tudi na sprehajalne steze in pogledajo, 
kako se obnašajo lastniki psov. Dejal je še, da stanovalci na Pavši-
čevi negodujejo zaradi premajhnega števila parkirnih mest. Župan 
je pojasnil, da je občina šele pred kratkim prevzela 1. fazo javne 
infrastrukture, in dodal, da bo parkirišč v kratkem več, kot jih je 
bilo pred gradnjo novih blokov. Menarda je še zanimalo, kako je s 
tožbo lastnikov stanovanj na Pavšičevi zaradi motenja posesti. »Ni 
še zaključena,« odgovarja župan. 
Vanjo Uvalič Kosijer, SD, je zanimalo, ali je župan, ki je zadržal 
sklep občinskega sveta o razpustitvi komisije za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja, o nezakonitosti take odločitve obvestil 
pristojno ministrstvo, kar bi moral storiti. Spraševala je še, kdaj 
bo občina uredila slabo označene oziroma neoznačene prehode za 
pešce, še posebej v bližini šol in vrtcev. Župan je dejal, da naj bi jih 
uredili v kratkem, poleg tega pa nameravajo prestaviti tudi prehod 
za pešce pri Trgu sv. Nikolaja v Dolnjem Logatcu. 

29. redna seja, 13. maj 2010 
Vanja Uvalič Kosijer, SD, je od občinske uprave zahtevala detajl-
no pisno poročilo o tem, koliko evropskih sredstev in za katere 
projekte je občina dobila od začetka zadnjega mandata, ter poroči-
lo o likvidnosti logaške občine.
Martin Mihevc, SLS, je dejal, da je novi kmetijski minister podal 
jasna stališča glede spreminjanja kmetijskih zemljišč za potrebe 
urbanizacije, še posebej za neupravičene in nepotrebne spremem-
be. Zanimalo ga je, ali bo to vplivalo na dopolnilno proučitev ob-
činskega prostorskega načrta (OPN), ki je v pripravi. Župan je od-
govoril, da je kmetijsko ministrstvo k OPN dalo pozitivno mnenje 
in da v Logatcu niso veliko posegali na kmetijska zemljišča prve 
kategorije, da pa lahko svetniki dajo pobudo za pripravo dopol-
nitve OPN.
Vladislava Puca, NSi, je zanimalo, kako se bo zategovanje držav-
nega proračuna poznalo v občinskem. Župan je pojasnil, da je mi-
nister za lokalno samoupravo zagotovil, da se znesek iz naslova 
dohodnine ne bo zmanjšal, da pa bodo dlakocepsko preučevali 
prijave za sofinanciranje projektov. Puc je še dejal, da ga je ob-
čan opozoril, da so inšpektorji ob rednem sejmu v Logatcu spet 
pisali kazni za napačno parkiranje, pri čemer so svoj avto pred 
zdravstvenim domom pustili na neprimernem kraju, kjer je oviral 
promet. Župan je dejal, da je pravila pač treba spoštovati, tudi ob 
večjih dogodkih. Rešitev vidi v zagotovitvi več parkirnih mest v 
središču Dolnjega Logatca. Ob tem je Peter Stavanja, NSi, predla-
gal, naj se občina z inšpektorji dogovori, da bi ti ob večjih priredi-
tvah prevzeli naloge usmerjanja voznikov, ne pa da le pišejo kazni. 
Marko Čuk, SLS, je opozoril na slabo stanje ceste na Martinj hri-
bu, ob kateri ni urejenih bankin in pločnika. Župan je razložil, da 
bodo cesto uredili hkrati z gradnjo kanalizacije.
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Stik ni meja
Pred volitvami 

v državni zbor 
pred malo manj kot 
dvema letoma nas je 
presenetila oddaja z 
afero o Patrii, razvpi-
tih finskih vojaških 
osemkolesnikih in 
domnevni vpleteno-
sti tedanjega predse-

Dr. Peter Verlič

dnika vlade Janeza Janše v podkupovanje. 
Zagotovo je bil dragoceni čas predvolilne 
kampanje namesto soočanju programov 
strank bolj namenjen diskreditaciji stranke 
SDS in njenemu predsedniku, kar je zago-
tovo vplivalo na volilni rezultat SDS. Danes 
se bolj kot ne kaže, da je vse skupaj bila či-
sta nameščenka, v katero so se vpletli mediji 
tuje države.
In nato je odgovornost za vodenje države, 
vsaj tako so ves čas sami govorili, prevzel 
levi trojček SD, Zares, LDS oz. trojica Pa-
hor-Golobič-Kresal, za udobno večino v 
parlamentu se jim je pridružil Erjavec z 
Desusom. No, Erjavca so medtem, zaradi 
slabega dela pri reševanju odpadkov, že od-
stranili. Golobič po razkritju lastništva Ultre 
na Nizozemskem težko uveljavlja novo po-
litiko Zaresa, saj očitno v očeh mnogih kar 
on sam postaja dober primer vsega, proti 
čemer se njegova stranka bori. Kresalova pa 
nam je s pasjo afero in afero preplačanega 
najema policijskih prostorov v Ljubljani, ki 
ga davkoplačevalci plačujemo njenemu pri-
jatelju, kot razkrivajo mediji, pokazala nek 
nov način vladanja s pomočjo neformalnih 
omrežij. Preostane še predsednik vlade Pa-
hor, ki očitno z vsemi svojimi (zadnjimi?) 
močmi in veščinami komuniciranja pre-
pričuje slovensko javnost, da je z vlado in 
ministri vse v redu ter da ima ministrica za 
notranje zadeve vso njegovo podporo. Res 
čudno, ko pa na naslednji seji vlade premier 
podjetje, ki je sklenilo najem z ministrico 
Kresalovo, uvrsti na črno listo in mu prepo-
ve sodelovanje z državo. Kakšna je potem-
takem ta podpora in zaupanje? 
Kako naj slovenski državljani, ob vseh 
aferah, ki jih producira slovenska vlada, 
sploh verjamemo Pahorju, ko pa so rezul-
tati vladanja po malo manj kot dveh letih 
vidni in so slabi. Slovenija je nazadovala v 
gospodarskem in socialnem smislu, brez-
poselnost narašča, zadolževanje nas pribli-
žuje grškemu scenariju. Sicer pa tudi nizka 
javnomnenjska podpora vladi in strankam 
levega trojčka, ki to vlado in koalicijo sesta-

vljajo, kaže, da Slovenke in Slovenci tej vladi 
in koaliciji očitno ne zaupajo več.    
 Kako naj ob vsem tem verjamemo 
predsedniku vlade Pahorju, da je arbitražni 
sporazum med Slovenijo in Hrvaško do-
ber, ko pa je Pahorjeva vlada ta sporazum 
podpisala brez usklajevanja in obveščanja 
strokovne javnosti in opozicije, nato pa ga 
je še potrdila z navadno večino glasov v 
parlamentu? Vlada nas je s tem razdvojila 
in sprla, namesto da bi se Slovenci enotno 
soočili z nasprotnimi stališči sosednje drža-
ve, se prepiramo med seboj.  
Tisto, česar ni sposobna Pahorjeva vla-
da, bomo zato storili slovenske volilke in 
volilci, ki bomo imeli možnost odločati o 
arbitražnem sporazumu na referendumu. 
Ta sporazum je slab, saj Sloveniji ne omo-
goča neposrednega teritorialnega izhoda 
na odprto morje. Tako kot je zdaj zapisano 
v sporazumu, bodo mednarodni sodniki 
določili mejno črto, potem pa bodo iskali 
»stik« in ne teritorialnega izhoda Slovenije 
z odprtim morjem. S tem sporazumom bo 
Sloveniji omogočena kvečjemu »služnost« 
oz. »neškodljiv prehod« iz razdeljenega 
Piranskega zaliva prek hrvaškega  teritori-

alnega morja do mednarodnih voda. To bo 
vse, kar bo omogočil t.i. »stik«. Služnost in 
nič več. Slovenske ladje bodo v Koper in iz 
Kopra plule prek hrvaškega morja. Sloveni-
ja lahko pozabi na svojo suvereno pravico 
teritorialnega izhoda na odprto morje, ki ga 
je v vsej svoji zgodovini imela in bi ga lah-
ko uveljavljala tudi z upoštevanjem načela 
zunanje pravičnosti (ex aequo et bono), ki 
pa ga ta arbitražni sporazum ne omogoča. 
Mimogrede, to načelo je bilo leta 2007 do-
seženo s soglasjem z vsemi parlamentarni-
mi strankami, torej tudi Pahorjeve SD, zdaj 
pa so od tega odstopili. 
Glasovati na referendumu proti arbitra-
žnemu sporazumu pomeni zgodovinsko 
zaščititi slovensko ozemlje. Tako kot smo 
zgodovinsko izglasovali svojo suverenost in 
samostojnost, bomo Slovenci znali zaščititi 
tudi svojo suverenost na morju in kopnem.
Pahorjeva vlada si očitno obupno želi vsaj 
enega uspeha. Če ji ne gre na notranjepo-
litičnem prostoru, si Pahor prizadeva za-
blesteti vsaj na zunanjepolitičnem parketu. 
Toda za kakšno ceno je pripravljen nabirati 
politične točke? Za ceno slovenskega oze-
mlja.

dr. Peter Verlič, poslanec v DZ

ŠTIPENDIJA JE NAJBOLJŠA INVESTICIJA! 

JAVNI POZIV K ODDAJI VLOG ZA IZBOR DELODAJALCEV V REGIJSKO 
ŠTIPENDIJSKO SHEMO LJUBLJANSKE URBANE REGIJE ZA 

ŠOLSKO/ŠTUDIJSKO LETO 2010/2011

Regionalna razvojna agencija Ljubljanske urbane regije (RRA LUR) je objavila javni 
poziv delodajalcem za vkljuèitev v program posrednih kadrovskih štipendij v 

okviru Regijske štipendijske sheme Ljubljanske urbane regije.

Štipendija iz Regijske štipendijske sheme je sestavljena iz: 
? dela, ki ga iz Javnega sklada RS za razvoj kadrov in štipendije zagotavlja subjekt 

spodbujanja razvoja na regionalni ravni oz. štipenditor (RRA LUR) v višini 50 % 
dodeljene kadrovske štipendije, vendar najveè v višini 30 % minimalne plaèe skladno s 
37. èlenom Zakona o štipendiranju (v nadaljevanju: ZŠtip);

? preostalo polovico pa zagotavljajo delodajalci, pri katerih se bodo štipendisti zaposlili za 
èas trajanja izobraževalnega programa oz. za èas sklenitve pogodbe o štipendiranju. 
Štipenditor lahko zagotovi sofinanciranje obveznosti delodajalca v višini do 40 % višine 
štipendije tudi s strani obèin. Sredstva obèin so sredstva iz proraèunov obèin in drugih 
virov. 

Rok za oddajo vlog je 24. junij 2010.

Vsebino poziva in prijavni obrazec ter vse ostale informacije najdete na spletni strani 
www.rralur.si.
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L Gospodarske diagonale

Sladki greh nastaja v Zapolju
Mercator-Emba v Zapolju tudi uradno odprla svoje prostore

Podjetje Mercator-Emba je sredi aprila odprlo nove pro-
izvodne in poslovne prostore v industrijsko-obrtni coni 

Zapolje, kjer torej vse bolj oživlja pred dvajsetimi leti zami-
šljena industrijsko obrtna cona. Podjetje, med drugim znano 
po prelivu Sladki greh, kavi Santana in izdelki BenQuick, je 
svojo proizvodnjo v Logatec sicer preselilo že novembra.

V investicijo je Mercator-Emba vložila 13 milijonov evrov. Di-
rektor Mladen Mladinič je ob odprtju novega obrata poudaril, 
da se zavedajo, da je za razvoj pomembno dolgoročno sodelova-
nje z domačimi in tujimi partnerji. Podjetje je za izdelke prido-
bilo več certifikatov kakovosti, kar mu omogoča prodajo izdel-
kov uglednim multinacionalkam.
 Odprtja se je udeležil tudi minister za gospodarstvo Matej 
Lahovnik, ki je izrazil zadovoljstvo, da domača industrija kaže 
znamenja okrevanja in poudaril, da bomo le s strategijo naložb v 
industrije prihodnosti z visoko dodano vrednostjo lahko kos iz-
zivom, ki nas čakajo. »Prihaja čas oživljanja gospodarstva. To je 
najprimernejši čas za temeljito prenovo gospodarstva na podje-
tniški ravni, začetek novih naložbenih projektov, uvajanje novih 
tehnologij in iskanje novih trgov,« je povedal Lahovnik. Dodal 
je, da bo gospodarsko ministrstvo podprlo ambiciozne usmeri-
tve podjetij, ki že delujejo na slovenskem trgu in onih, ki v tujini 
iščejo svoje možnosti in bi lahko vstopila na trg. 
 Podjetje Embalirka je bilo ustanovljeno pred dobrimi petde-
setimi leti in se je 1968. pridružilo veletrgovini Mercator. Zdaj 

Mercator-Emba je celotno proizvodnjo v Zapolje preselila že no-
vembra. (foto: Barbara Zajc)

kot delniška družba Mercator-Emba trgu ponuja znane izdelke 
blagovnih znamk, na primer kavi Loka in Santana, instant kaka-
vove izdelke BenQuick, prelive Sladki greh. Lani so proizvedli 
skoraj devet tisoč ton izdelkov in jih več kot polovico izvozilo, 
kar 46 odstotkov na trge EU. 

Jago

96 zahtev obrtnikov in malih podjetnikov
Obrtno-podjetniška zbornica je 6. maja Vladi Republike Slo-

venije predstavila svoje letošnje zahteve. Ta, že osma pred-
stavitev v 14-letnem zaporedju dnevov oz. forumov slovenske 
obrti, je zajela 96 zahtev. Med njimi jih je polovica iz prejšnjih 
let.

Zakaj sploh ta manifestacija? Obrt si je od konca 2. svetovne voj-
ne mukoma utirala pot do priznanja enakopravnega mesta v go-
spodarskem življenju pri nas. Tudi razcvet podjetništva od konca 
osemdesetih let prejšnjega stoletja ni utrdil položaja niti obrti niti 
malemu podjetništvu in ju ni vsebinsko izenačil s t. i. velikim go-
spodarstvom. Na obrtno-podjetniški zbornici bo verjetno še dolgo 
ležala skrb za oblikovanje poslovnega okolja, ki bo prijazen malim 
gospodarskim subjektom.
 Foruma so se z vladne strani udeležili ministri za pravosodje 
Aleš Zalar, za zunanje zadeve Vasilij Žbogar in za delo, družino in 
socialne zadeve Ivan Svetlik ter štirje visoki funkcionarji drugih 
ministrstev. Povzetke zahtev je zaobjel generalni sekretar zbornice 
Viljem Pšeničny, utemeljil pa jih je predsednik upravnega odbora 
zbornice Štefan Pavlinjek. Ministrom in predstavnikom ministrstev 
je nato pripadla uvodna beseda o stanju, dosežkih pri uresničevanju 
dosedanjih zahtev in o prizadevanjih ministrstev za ureditev zdaj 
nezavidljivega gospodarskega položaja v državi nasploh.

Spodbudno in opogumljajoče, a še vedno trezno
Ta del foruma je odražal aktualnost časa, v katerem smo. Nakazoval 
je smer, kamor naj bi državna zakonodaja in njeni ukrepi Slovenijo 
popeljali. Poudarek je bil, kolikor je mogoče, osredotočen na obrt 

in malo podjetništvo. Vse skupaj se je slišalo spodbudno in opo-
gumljajoče, čeprav trezno. Vlada se zaveda, da brez zdravega ma-
lega gospodarstva ni gospodarskega zdravja v državi. Poti, kako ga 
ozdraviti zdajšnjih težav, pa ne vidi vedno tako, kot jih vidi ta del 
gospodarstva. 
 Po uvodnih besedah in predstavitvah so se oglasili razpravljalci 
iz občinstva. Predstavnikom države so nastavili zrcalo z drugačni-
mi podobami. Govorili so o stiskah, v katerih so se znašli zaradi 
plačilne nediscipline, togega trga dela in sive ekonomije. Opisali so 
konkretne ovire za hitrejšo rešitev stanja, opozorili na konkretne 
neustrezne rešitve in poti, ki jih država sprejema in načrtuje, da bi 
izšli iz neugodnega, ponekod pa za marsikoga katastrofalnega sta-
nja.   

Zahteve niso pisane na pamet
Forum je minil, zahteve so opredeljene. Bo državi, najprej seveda 
vladi, uspelo tudi letos uresničiti mogoče vsaj polovico zahtev? Zah-
teve niso pisane na pamet. So pot, ki jo zbornica vidi v smeri izhoda 
iz zdajšnjega stanja. Ta pot ni brez žrtev in nekateri po njej ne bodo 
prišli do cilja. Država bi z nekaj več zaupanja malim gospodarskim 
subjektom sorazmerno hitro zaustavila neugodna gibanja in kolesje 
gospodarskega okrevanja usmerila na pot iz krize. Tako gleda na te 
težave zbornica. Zgodovina uči, da je njen pogled jasen, uspešnost 
pa se meri s posluhom vlade in države za rešitve, ki jih predlaga. 
Gospodarstvo bodo, seveda, rešili podjetniki, ne država. Ta naj le 
zagotovi, da bo evropski akt za mala podjetja, ki ga prežema ma-
ksima: Pomisli najprej na male, tudi v Sloveniji mogel polnokrvno 
učinkovati. 

Janez Gostiša, OOZ Logatec
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Več denarja za ljudi v stiski
Občina je sredstva za pomoč ljudem v socialni stiski v štirih letih povišala za četrtino – 

Sofinancira tudi humanitarne organizacije, kot sta Rdeči križ in Karitas – 
Pomoč je dosegljiva, a je za nekatere oblike treba oddati vlogo

Ena od zakonsko določenih vlog ob-
čine je, da pospešuje službe soci-

alnega skrbstva, predšolskega varstva, 
osnovnega varstva otrok in družine ter 
skrbi za socialno ogrožene, invalide in 
ostarele. Občina Logatec v proračunu za 
leto 2010 za dejavnost centra za socialno 
delo, skupinam in ustanovam, ki delu-
jejo na področju humanitarne dejavno-
sti, ter posameznikom, ki potrebujejo 
pomoč, namenja 326.760 evrov. Višina 
sredstev za blažitev socialnih stisk se je 
v primerjavi z letom 2006, ko je znašala 
258.204 evrov, povečala za 68.556 evrov 
oz. za 26,55 odstotka. Pri odločitvi o po-
višanju sredstev, so župana Janeza Na-
godeta vodili predvsem podatki o brez-
poselnosti. Leta 2006 je bilo v občini 194 
registriranih brezposelnih oseb, marca 
letos pa že 499.

Poleg običajnih in zakonsko predpisanih 
ravnanj lokalne skupnosti v sistemu soci-
alne varnosti, je logaški občinski svet leta 
2007 sprejel pravilnika, ki sta omogočila 
dodeljevanje pomoči mladim družinam 
ob rojstvu otroka in sofinanciranje dru-
štev, ki delujejo na področju humani-
tarnosti in dobrodelnosti. To kaže, da si 
občina prizadeva pomagati čim večjemu 
številu t. i. ranljivih skupin občanov.

V skladišču Rdečega križa v upravnem centru so na voljo tudi oblačila. 
(foto: Romana Hribar)

gram, v okviru katerega prebivalci pre-
jemajo denarno in materialno pomoč pa 
tudi pomoč na domu, na primer oskrbo s 
hrano, nego in druge oblike pomoči. V ta 
namen je občina pred štirimi leti prispe-
vala 46.515 evrov, letos pa 72.760.
 Najvišji delež sredstev s področja soci-
ale predstavlja sofinanciranje bivanja sta-
rejših oseb v domovih za starejše oziroma 
mlajših oseb v bivalnih enotah varstvenih 
centrov. Teh oseb je bilo pred štirimi leti 
25, letos jih je 23. Čeprav se število oskr-
bovancev ni bistveno spremenilo, so se za-
radi višanja cen oskrbe občutno povišala 
sredstva, ki jih za to namenja občina, in 
sicer z 101.353 na 132.000 evrov.

Do pomoči le z vlogo
Občina sredstva iz proračuna namenja 
tudi staršem ob rojstvu otroka, ki jim na 
podlagi vloge in izdane odločbe nakaže 
100 evrov za posameznega otroka. Prav 
tako na podlagi vloge in izdane odločbe 
družinam z nizkimi dohodki sofinancira 
najem stanovanja, posameznikom brez 
dohodka in premoženja pa plača obvezno 
zdravstveno zavarovanje. Za ta transfer 
je leta 2006 namenila 72.167 evrov, letos 
pa 80.000, čeprav se je število zavarovan-
cev zmanjšalo. Leta 2006 jih je bilo 258, 
po spremembi zakonodaje in opravljeni 
reviziji pa 109. Nasprotno se je povečalo 
število družin, ki prejemajo subvencijo 
pri plačilu najemnine stanovanja. Osmim 

družinam iz leta 2006 se je pridružilo še 
dvanajst prosilcev, ki ne najemnine ne 
zmorejo poravnati v celoti. 
 Ena izmed oblik pomoči, ki jih finan-
cira občina, je tudi institut družinskega 
pomočnika. To je zaposlitev osebe, ki 
ostarelim, invalidnim ali duševno močno 
prizadetim nudi oskrbo in pomoč v do-
mačem okolju, tako da jim ni treba biti v 
celodnevnem institucionalnem varstvu. 
Štiri zaposlene občina delno, z 22.000 evri, 
sofinancira iz proračuna.

Pomoč humanitarnih organizacij
Poleg opisanih oblik pomoči, ki jih nepo-
sredno nudita lokalna skupnost ali Center 
za socialno delo, pa v logaški občini delu-
jejo tudi društva in skupine, ki s svojimi 
programi kandidirajo na občinski javni 
razpis in s pridobljenimi sredstvi pomaga-
jo posameznikom pri plačilu položnic, na-
kupu šolskih potrebščin, ozimnice, oblačil 
in obutve  ter podobno. Poleg tega huma-
nitarna društva ta sredstva porabijo še za 
izobraževanje svojih članov, udeležbo na 
tečajih za nego in skrb bolnikov pa tudi za 
medsebojno druženje in izlete. Zaradi ve-
čjega števila društev in prijav na razpis ter 
večjega števila socialno ogroženih družin 
je župan povišal tudi to proračunsko po-
stavko, in sicer s 15.940 evrov v letu 2006 
na 20.000 evrov.

Nevenka Malavašič, 
spec., občinska uprava

Možnosti pomoči, ki jih na področju 
socialne varnosti predpisujejo zakoni in 
predpisi, je veliko. Kako se v posame-
znih okoljih izvajajo in koliko so je dele-
žni posamezniki in  družine, je odvisno 
predvsem od vodstva lokalne skupnosti, 
sodelavcev pa tudi od obveščanja ljudi, 
ki potrebujejo pomoč – pa naj bo ta ne-
posredna, s strani občine ali centra za so-
cialno delo, ali pa pomoč društev, kot so 
Rdeči križ, Karitas, društvo upokojencev, 
društvo invalidov, ki s svojo dejavnostjo 
prav tako pripomorejo k boljšemu in 
lepšemu življenju družin, starostnikov in 
drugih občanov. 

 Reševanje stisk posameznih občanov 
poteka na različne načine. Med najbolj 
pomembnimi je dejavnost centra za so-
cialno delo, ki neposredno beleži proble-
matiko revščine, ki jo prinašajo brezpo-
selnost, starost, zasvojenost, invalidnost. 
Tako se prek centra izvaja občinski pro-
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sestavni deli in naprave d.o.o., Ljubljanska cesta 80, Horjul

Smo uspešno podjetje s 50 letnimi izkušnjami pri izdelavi 
kovinskih polizdelkov. Proizvodnja poteka v novozgrajenih 
prostorih s sodobno opremo. Zaradi rasti in tehnološkega 
razvoja podjetja vas vabimo, da se nam pridružite.

Zaposliti želimo nove sodelavce:

CNC operaterja za struženje 
• IV. ali V. stopnja izobrazbe strojne smeri
• zaželene delovne izkušnje na podobnih delih

Obdelovalca kovin za pločevino
• IV. ali V. stopnja izobrazbe strojne smeri
• zaželene izkušnje na prebijanju in laserskem razrezu

Planerja
• V. stopnja izobrazbe strojne, ekonomske ali druge ustre-

zne smeri
• zaželene izkušnje planiranja proizvodnje

Nudimo ustvarjalno delovno okolje, stimulativno nagraje-
vanje in dobre možnosti za strokovni razvoj.

Prijave z opisom delovnih izkušenj ter dokazila o izpolnje-
vanju pogojev pošljite v 15 dneh po objavi na naš naslov: 
METREL MEHANIKA sestavni deli in naprave d.o.o., Lju-
bljanska cesta 80, 1354 Horjul ali na elektronski naslov bo-
jana.novljan@metrel.si. 
Informacije po telefonu 755 83 02 ali 755 83 57.

V zdravljenje mora biti vključena vsa družina
15-let delovanja centra za preventivo in zdravljenje od odvisnosti prepovedanih drog

V prostorih Zdravstvenega doma Logatec so ob 15-letnici de-
lovanja centra za preventivo in zdravljenje od odvisnosti 

prepovedanih drog 21. aprila pripravili predstavitev, na kateri 
so svoje izkušnje podali strokovnjaki, ki so že vrsto let vključeni 
v program dela z odvisniki. Center je bil leta 1995 med prvimi 
ustanovljenimi v Sloveniji, saj je bil po ocenah epidemiologov 
v tistem času ravno Logatec v samem vrhu po številu uživalcev 
heroina na 100.000 prebivalcev.

Danes po vsej Sloveniji deluje 19 centrov. V Logatcu je bilo mi-
nulo leto v program zdravljenja vključenih 196 oseb, od tega jih 
je bilo 164 na zdravljenju z opioidnimi zdravili. Ker je odvisnost 
težka kronična motnja, o popolni ozdravitvi le težko govorimo. 
Po mnenju zdravnice Jasne Čuk Rupnik, ki za programom z vsem 
srcem in dušo stoji že vsa leta, lahko pride do ponovitve motnje 
kadarkoli v življenju. »Imamo pa dobre rezultate zdravljenja, saj 
podatki kažejo, da je dve tretjini vključenih ljudi zaposlenih ali se 
šolajo, 60 odstotkov pa jih v zadnjem letu ni zaužilo nobene pre-
povedane droge. Pri vseh, ki so se do zdaj zdravili zaradi okužbe 
s hepatitisom C, je virus iz krvi izginil,« je še povedala Čukova. V 
logaškem centru pomoč iščejo tudi bolniki iz sosednjih občin, v 
zadnjih letih jih celo več prihaja iz cerkniške kot logaške občine, 
veliko pa tudi iz Idrije.
 Čukova je izpostavila, da je odvisnost od prepovedanih drog 
družinska bolezen, in zdravljenje samo enega člana je veliko manj 
uspešno. »Človek mora najprej spremeniti sebe, s tem pa bo spre-
minjal tudi druge. To je osnovni princip pri zdravljenju odvisnosti, 
saj  gre tudi pri drugih članih pogosto za prikrite patologije, česar 
si ostali v družini večinoma ne priznajo, niti ne želijo razumeti. 
Običajno je krivdo najlažje prevaliti na »črno ovco«.«

Odvisnost in druge duševne motnje z roko v roki
Svoje poglede iz izkušnje sta predstavila tudi psiholog Rok Pod-
krajšek in psihiatrinja Nuša Šegrec. Prvi je izpostavil sorazmerno 
skromne uspehe na področju psihoterapije, saj se napredek po-
kaže šele, če bolnik vztrajno dela na sebi, »to pa je v veliki meri 
odvisno tudi od zgodovine njihovih različnih zgodnjih travmatič-
nih izkušenj iz primarne družine, zelo zgodnjih začetkov uživanja 
prepovedanih snovi, osebnostnih značilnosti bolnikov in njihove 

Medicinska sestra Katarina Hodnik in zdravnica Jasna Čuk Ru-
pnik v prostorih centra za preventivo in zdravljenje od odvisnosti 
prepovedanih drog. (foto: arhiv ZD Logatec)

socialne problematike. Na centru se tako učimo ceniti in se veseliti 
vsakega napredka, ki ga dosežejo naši uporabniki«.
 Nuša Šegrec je spregovorila o pomenu, ki ga ima za uspešno 
zdravljenje prepoznavanje drugih duševnih motenj, ki so pri od-
visnikih od drog kar za 50-70 odstotkov pogosteje prisotne kot pri 
splošni populaciji. Gre za paciente s tako imenovano dvojno dia-
gnozo. Odvisnost, ki ni zdravljena, tako pogosto samo še poslabša 
posameznikovo duševno motnjo in obratno, in takšen bolnik se 
vrti v začaranem krogu. 

Logaški center je primer dobre prakse
Delo obeh strokovnih sodelavcev kot tudi celotnega kolektiva, 
vključno z medicinskimi sestrami Katarino Hodnik, Berto Mo-
roz, Marijo Šemrov in drugim zdravstvenim osebjem, je Čukova 
pohvalila, vesela, ker v centru deluje usposobljen kolektiv mladih 
strokovnjakov: »Vsak zase so se oblikovali v izjemne ljudi, z veli-
ko mero poglobljenega znanja in človeške zrelosti.« Prav tako je 
izrazila zadovoljstvo nad uspešnim delovanjem centra, čeprav so 
bili zaradi težavnosti in specifike samega dela prisotni tudi neka-
teri zapleti in občasni neuspehi. O centru je po uradni predstavi-
tvi spregovoril tudi psihiater Andrej Kastelic, vodja Koordinacije 
CPZOPD v Sloveniji, ki je njegovo delo pohvalil in poudaril, da v 
okviru tujih strokovnih delegacij kot primer dobre prakse na po-
dročju zdravljenja odvisnosti od prepovedanih drog rad predstavi 
prav logaški center.

Saša Musec
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Ponovno dobrodošli v Logatcu
Občina je za prepoznavnejši Logatec izdala promocijski blok, namenjen turistom, 

in novo karto občine

Na dan Zemlje, 22. aprila, sta Renata Gutnik, koordinator 
za kulturne in turistične dejavnosti na Občini Logatec, 

in Iztok Kariž, predstavnik Geodetskega zavoda Slovenije, 
množici zbranih v upravnem centru predstavila promoblok 
in karto občine, dvoje zanimivih upodobitev naše občine s 
posebnim poudarkom na predstavitvi naravnih vrednot in 
enot kulturne dediščine.
 
Oba projekta zaokrožujeta lansko odmevno turistično publi-
kacijo Dobrodošli v Logatcu, Logatec – stičišče naravnega in 
kulturnega bogastva. Promoblok, izdan v 50 tisoč izvodih, je 
namenjen predvsem turističnemu gostu, ki obišče našo občino. 
Na kratko je predstavljena občina, posebej občinsko središče z 
mestnim načrtom ulic, z navedbo pomembnejših javnih zgradb 
in 44 naravnih vrednot in enot kulturne dediščine.
 Očiten razvojni napredek občine pa je terjal pripravo nove 
karte, saj je bila prejšnja pripravljena pred dvajsetimi leti in je 

v marsičem opazno zastarela. Posodobljena karta, ki jo je kot 
najugodnejši ponudnik izdelal Geodetski zavod Slovenije in so 
jo izdali v 20 tisoč izvodih (karta, namenjena vsem gospodinj-
stvom v občini, je priložena tej številki Logaških novic), prika-
zuje v prikupni zloženki poleg geografske podobe občine še na-
selbinske načrte: za mesto Logatec (od Industrijsko-obrtne cone 
Zapolje do Kalc) ter za naselja Rovte, Hotedršica in Laze. Na 
karti so vrisane enote kulturne dediščine in naravne vrednote, 
med drugim tudi posebnosti iz rastlinskega in živalskega sveta.
 V izvedbi Iztoka Kariža, Katje Kunc in Petre Zajšek je obe 
deli izdala Občina Logatec. Za vsebino in prevode so poskrbeli 
Renata Gutnik, Katja Žagar, Mira Celarc, Nevenka Malavašič, 
Antonija Molk Širca, Franc Šušteršič, Simona Šušteršič Štrukelj, 
Marjetka Treven in Janez Turk, fotografije pa so prispevali An-
drej Korenč, Gvido Bokal in arhiv občine. In še pohvalna oko-
liščina: obe deli sta natisnjeni na naravi prijaznem ekološkem 
papirju s certifikatom DE07/55031.  

Marcel Štefančič

Naš prosti čas za vašo varnost
Dolnjelogaški gasilci so na aprilski vaji razrezali šest vozil – Dobro opremljeni in usposobljeni

Kot verjetno veste, dan danes gasilci nismo le ljudje, ki 
gasijo požare, pač pa vsestranski reševalci, ki ljudem in 

drugim živim bitjem rešujemo življenja in premoženje ob 
vseh vrstah nesreč in neljubih dogodkih. Za naše uspešno 
delo smo se pripravljeni odreči svojemu prostemu času in ta 
prosti čas nameniti vajam in intervencijam. In ravno vaji smo 
dolnjelogaški gasilci 23. aprila spet posvetili svoj prosti čas.

Člani Prostovoljnega gasilskega društva Dolnji Logatec smo se 
ob 18. uri zbrali pred gasilskim domom v kar lepem številu, bilo 
nas je 24, in se s tremi avtomobili odpravili na Vodovodno ulico 
16. Tam smo imeli kar šest različnih avtomobilov, pripravljenih 

za razrez. Inštruktorji so nas razdelili v pet skupin in vsaka po-
sebej je bila zadolžena za določeno nalogo, te pa so bile: razrez 
avtomobila, stabilizacija avtomobila, oskrba ponesrečenca in iz-
nos ponesrečenca. Preizkusili smo različne tehnike razreza vozil 
in različno orodje, ki ga premore naše društvo. 
 Da bi se na vaji znašli v čim bolj realni situaciji, s kakršno se 
običajno gasilci srečujemo ob pravih prometnih nesrečah, smo 
avtomobile obrnili na bok in streho. Vsi skupaj smo se v vajo 
zelo dobro vživeli in od inštruktorjev izvedeli veliko novih, nam 
še nepoznanih stvari, obenem pa smo pokazali, da znamo de-
lovati strokovno in usklajeno. Po končani vaji smo v gasilskem 
domu naredili še analizo in ugotovili, da smo kar dobro opre-
mljeni in usposobljeni za posredovanje ob prometnih nesrečah. 
Teh je vsako leto več, kar nekaj med njimi se jih, na žalost, konča 
s smrtnim izidom. 

Aktivne so tudi gasilke
Razveseljiva novica pa je, da naše vaje obiskuje vedno več članov 
in članic. Ponosni smo tudi na naše članice, ki od letošnjega leta 
aktivno sodelujejo na rednih mesečnih vajah, pred kratkim pa 
se je ena izmed njih opogumila in nam priskočila na pomoč tudi 
na eni izmed intervencij. Verjamemo, da ji bodo sledile še ostale. 
 Za pomoč pri izvedbi vaje se moramo zahvaliti Bojanu Mi-
hevcu in njegovim zaposlenim, ki so nam pripravili avtomobile 
in odstopili svoje dvorišče. Zahvaliti pa se moramo tudi dvema 
članoma ekipe NMP zdravstvenega doma Logatec, ki sta z nekaj 
nasveti pomagala pri iznosu in oskrbi ponesrečencev. Več o vaji 
in intervencijah si lahko preberete  na naši spletni strani: 
http://www.pgd-dolnji-logatec.si/

Urban Korenč, PGD Dolnji Logatec
Gasilci so preizkusili različne tehnike razreza vozil in različno 
orodje. (foto: arhiv PGD Dolnji Logatec)
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Žoga je zdaj pri inšpektorjih
Prostovoljci pristojnim prijavili veliko črno odlagališče za Klijem, polno gradbenih pa tudi 

nevarnih odpadkov

Skupina 47 prostovoljcev, ki je med akcijo Očistimo Slovenijo 
poskušala izprazniti veliko divje odlagališče v obrtni coni 

za Klijem, se je s pozivom k dokončni sanaciji te ogromne črne 
točke v naravi obrnila na okoljsko inšpekcijo, občino in uprav-
no enoto. V vrtači, ki leži na občutljivem kraškem terenu, se na-
mreč že kopičijo nove smeti. 

V enem dnevu je bilo nemogoče počistiti vso nesnago. 
(foto: Gašper Kociper)

Med gradbenim materialom v vrtači za Klijem je veliko nevarnih 
odpadkov, od azbestnih plošč in električnih aparatov do barv, la-
kov in kemikalij. »Najbolj zaskrbljujoče je, da se določene vrste 
odpadkov pojavljajo v skupinah in v velikem številu (demontirana 
okna, izpraznjene ognjemetne baterije, barve in pleskarski pribor), 
kar kaže na to, da v vrtači odpadke sistematično odlagajo posame-
zna podjetja oziroma obrtniki,« je v dopisu zapisala ekipa Logatča-
nov, ki jim ni vseeno, kaj se dogaja z naravo. 
 Še posebej jih skrbi, ker je divje odlagališče na območju, ki je 
uradno opredeljeno kot ekološko pomembno, in bi zaradi kopiče-
nja odpadkov, tudi nevarnih, lahko prišlo do ekološke katastrofe, 
na primer onesnaženja podtalnice. Zato so pristojne pozvali, naj 

Že nekaj dni po čistilni akciji so se na divjem odlagališču začeli 
kopičiti novi odpadki. (foto: L. Nagode)

ga sanirajo in preprečijo dostop do njega. Poleg tega pričakujejo, 
da bodo inšpektorji redno nadzorovali take črne ročke v naravi in 
kršitelje strogo kaznovali, pristojni pa vzpostavili javno dostopen 
kataster divjih odlagališč.
 Njihov poziv je že obrodil prvi sad; pred vrtačo je nekdo po-
stavil tablo z napisom Prepovedano odlaganje odpadkov, ki pa 
nevestnežev, ki tja vozijo smeti, verjetno ne bo ustavil. Načelnica 
upravne enote Ljudmila Kunc je v dopisu sporočila, da niso prejeli 
nobenega zahtevka za izdajo dovoljenja za poseg v naravo zaradi 
zasipavanja doline, drugih pristojnosti pa nimajo. Odzval se je tudi 
logaški župan Janez Nagode, ki je prijavo ekipe prostovoljcev po-
sredoval medobčinskemu inšpektoratu, ki je v Logatcu pristojen 
za zadeve s področja nedovoljenega odlaganja odpadkov. Žoga je 
zdaj pri inšpektorjih; ali in kako hitro se bodo odzvali ter ali jim 
bo uspelo dobiti kršitelje ter sanirati divjege odlagališče, pa bomo 
še videli.

Petra Trček

Osnovna šola 8 talcev je v okviru šol-
skega slkada Ježek 15. aprila v Naro-

dnem domu priredila tradicionalni dobro-
delni koncert Naši učenci za naše učence. 
Dobra ura koncerta je vsem udeležencem 

Na odru so zapeli tudi učenci. (foto: Rok Štemberger)

popestrila pomladno popoldne, organiza-
torje pa razveselila z izkupičkom prodanih 
vstopnic. Z zbranim denarjem bodo lahko 
pomagali učencem iz socialno šibkejših 
družin. Koncert je povezovalo devet šesto-

šolcev. Koncert sta začeli Sergeja Šorli Le-
tonja z uvodno mislijo in predsednica šol-
skega sklada Alenka Cergonja. Kot prvi so 
nastopili otroci pevske pripravljalnice in 
pevskega zbora. Sledil je nastop glasbene 
pravljičarke in kantavtorke Tine Knafelc, 
zapela je pravljico o Rdeči kapici, nato pa 
se predstavila kot čarovnica. Nato so zapeli 
otroci mladinskega pevskega zbora, za nji-
mi pa skupina aBstrakT, ki je predstavila 
tri avtorske skladbe, h katerim je besedila 
napisal njihov kitarist. Verjetno nabolj za-
baven je bil slovenski estradnik, komik in 
glasbenik Boštjan Gorenc, poznan pod 
imenom Pižama, ki je z desetminutnim 
stand-up šovom dodobra nasmejal publiko. 
Prireditev je sklenila ravnateljica OŠ 8 Tal-
cev Metka Rupnik, ki je dejala, da je sklad 
na šoli zelo dobrodošel in da bodo take pri-
reditve še pripravljali. 

David Kunc



12

Logaške novice, m
aj 2010

L Pogovor

Na Kosovo ne bi nikoli šel samo zaradi denarja
Milan Kosijer je bil med prvimi prostovoljci rezervisti Slovenske vojske, 

ki so odšli na mirovno misijo na Kosovo

Milan Kosijer iz Logatca je bil med 
več kot 300 prijavljenimi eden od 

40, ki se jim je uspelo prebiti skozi zah-
tevno proceduro zdravniških pregledov 
in ostalih ovir, da je lahko odšel na pol-
letne mednarodne mirovne operacije na 
Kosovu. Tja se je prva generacija pro-
stovoljcev rezervistov Slovenske vojske 
odpravila avgusta lani, pri svojih nalo-
gah in zadolžitvah pa so bili popolnoma 
enakovredni svojim kolegom, profesio-
nalnim vojakom. Nekajmesečno uspo-
sabljanje in samo delo na Kosovu sta 
zanj dragoceni izkušnji, ki bi ju z vese-
ljem ponovil še enkrat. Pri odločitvi ga 
je podpirala tudi žena, čeprav sta se oba 
zavedala, da bo tudi zanjo in hčerko nje-
gova odsotnost svojevrstna preizkušnja.

izvedli anketo. Poizvedovali so, kdo si želi 
na misijo. Prijavilo se nas je okoli 300, 
ampak takrat se še ni zagotovo vedelo, 
bili smo samo evidentirani. Potem so nas 
povabili na razgovor. Vabilo je prejelo 150 
ljudi, to je bila prva selekcija. Treba je bilo 
izpolniti več pogojev, v prvi vrsti pozitiv-
no opravljen zdravniški pregled, največja 
ovira pa je bilo soglasje delodajalca, da 
boš zaradi priprav 11 mesecev odsoten od 
dela. Soglasje si moral pridobiti v roku od 
7 do 8 dni! Moji nadrejeni v Spar Slovenija 
so to očitno razumeli in so mi šli zelo na 
roko, za kar sem jim hvaležen. Potem ko 
smo opravili z administrativnimi zadeva-
mi in po detajlnih zdravniških pregledih, 
tako rekoč »tehničnih remontih«, nas je 
v Bohinjsko Belo 1. aprila lani na uspo-
sabljanje prišlo 40, od tega sta se dva že 
med usposabljanjem premislila. To je bilo 
namreč, vsaj na začetku, res naporno, kot 
v kakšnem vojaškem filmu. Bilo je res za-
nimivo, nikoli nam ni bilo dolgčas, tedni 
so minevali, kot bi trenil. 

Septembra ste se odpravili na Kosovo. 
Kam in kakšno funkcijo ste tam imeli?
Bil sem v italijanski bazi Peć. Poleg Itali-
janov, ki bazo vodijo, so tam še vojaki iz 
Romunije, Madžarske in Slovenije. Ob 
prihodu so nas, rezerviste, razbili, raz-
delili po različnih četah v 10. bataljonu. 
Ena skupina je bila v 2. motorizirani četi, 
druga v minometni, ostali smo bili v lo-
gistični četi, vsak s svojimi nalogami. Vse 
je usmerjeno k vzdrževanju miru, skuša se 
graditi sožitje med večinskim albanskim 
prebivalstvom in srbsko manjšino. Kljub 
vsemu je Kosovo neuradno razdeljeno, se-
verni del nadzorujejo Srbi, ostalo je pod 
Albanci.

smo bili ves čas na razpolago, ekipa je bila 
stalno v pripravljenosti. Ob urgenci si šel 
na teren, opremljen s karto, na kateri je 
bila vrisana lokacija. To se je zgodilo več-
krat, sploh če imamo pred očmi njihovo 
cestno infrastrukturo, ki je obupna. Mi si 
tega ne znamo predstavljati. Glavne ceste 
so še dokaj spodobne, vendar pa se situa-
cija drastično poslabša, takoj ko zaviješ z 
njih.

Kako, da ste se sploh odločili za mirovno 
misijo na Kosovu?
Že pet let sem pripadnik prostovoljne re-
zerve pri Slovenski vojski in misija mi je 
predstavljala izziv, neko novo doživetje. 
Tako avanturo sem želel preizkusiti tudi 
na lastni koži. K temu je prav tako pripo-
mogel moj način razmišljanja, samo ži-
vljenje, verjetno tudi hobi, ki je nekoliko 
neobičajen – airsoft. Gre za stvar, ki je zelo 
podobna paintballu.

Kako pa je potekal ves postopek, od pri-
jave do odhoda?
Na začetku, v času usposabljanja 132. gor-
skega bataljona v Bohinjski Beli, so v enoti 

»Na civilno življenje naj bi se prilagodili v 
osmih tednih, sam sem v službo šel že po 
enem,« pravi Milan Kosijer. 
(foto: David Kunc)

»Tako avanturo sem želel preizkusiti tudi 
na lastni koži.«

Kakšen je bil vaš tipičen dan? 
Bil sem v logistiki, v oddelku za vzdrževa-
nje vozil, kar pomeni, da smo morali zelo 
dobro poznati teren. Vozila, ki so odhajala 
ven, so se namreč kvarila, zato si, na pri-
mer, moral vedeti, kje je to vozilo obtičalo, 
na terenu je bilo treba tudi improvizirati. 
Fantje so odhajali na 24-urne patrulje, kar 
sicer ne pomeni, da so bili ves dan tam; 
patrulja je bila razdeljena po urah, je pa 
prisoten stalni, 24-urni nadzor. V logistiki 

»Mogoče si kdo predstavlja, da je taka 
misija neke vrste dopust, a je daleč od 
tega. Izhoda iz baze ni, razen ko greš na 
nalogo.«

Je bil režim v bazi strog?
Mogoče si kdo predstavlja, da je taka mi-
sija neke vrste dopust, vendar je daleč od 
tega. Izhoda iz baze ni, razen ko greš na 
nalogo. Ko zapuščaš bazo, moraš imeti če-
lado, neprebojni jopič in vso ostro strelivo. 
Pri izhodnih vratih baze napolniš orožje, 
tako da imaš orožje pripravljeno za delo-
vanje. Na začetku, pri vzpostavljanju baze, 
sploh nismo imeli prostega časa, saj smo 
vsak dan delali po deset in več ur. Nekaj 
prostega časa smo nato imeli, a smo mora-
li ostati v mejah baze. V vsakem primeru 
si moral nekomu sporočiti, kam greš in 
koliko časa te ne bo, oziroma, kje v bazi se 
boš zadrževal. Tudi če si šel na pico. Veli-
ko je bilo odvisno od tega, kam si bil raz-
porejen, v kateri bazi si bil. Na splošno pa 
je bil nadzor nad nami velik, navsezadnje 
smo rokovali z vozili in orožjem. Kontro-
lo, tako v bazi kot izven nje, je izvajala tudi 
vojaška policija, ki je med drugim prever-
jala alkoholiziranost.

Pa je bilo težko preživeti teh šest mese-
cev?
Meni ne. Vsi so govorili, da na začetku čas 
hitro mine, vendar naj bi prišlo po pribli-
žno enem mesecu, ko padeš v rutino, do 
krize. Tudi zadnji mesec naj bi bil precej 
kritičen, ker imaš v mislih povratek do-
mov. Sam hujših problemov nisem imel, je 
pa res, da se mi je druga polovica oktobra 
nenormalno vlekla. Komaj sem čakal, da 
pride november. Takrat smo bili tudi zelo 
obremenjeni, sami smo postavljali neko 
delavnico, ogromno smo bili na terenu. 
Mesečno sem naredil od 400 do 500 kilo-
metrov, kar je zelo veliko, glede na to, ka-
kšne ceste imajo in kako vozijo. To je bilo 
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edino kritično obdobje, čas mi je sicer zelo 
hitro mineval, problemov nisem imel niti 
z zadnjim mesecem. Težko pa so teh šest 
mesecev preživeli tisti, ki so šli na misijo 
samo zaradi denarja. V primerjavi z dru-
gimi so bile zanje psihične obremenitve 
res velike, prav tako za hude individuali-
ste. Ta kriza se je pri njih običajno pojavila 
v četrtem, petem mesecu. Osebno nikoli 
in nikdar ne bi šel na misijo samo zaradi 
denarja. Ko potegneš črto in pomisliš tudi 
na to, kako so v tem času živeli tvoji bli-
žnji, vidiš, da denar ne odtehta vsega. Ta-
kšna odločitev se mora roditi iz drugačnih 
vzgibov.

Blagoslovili jeklene konjičke

njem življenju. Že na samem začetku je 
bilo poskrbljeno za osnovne stvari, kot sta 
na primer hrana in bivanje. Ni ti treba raz-
mišljati o stroških, ki jih imaš doma, po-
skrbljeno je za rekreacijo, v bazi imaš tr-
govine, kjer kupiš, kar potrebuješ. Skratka, 
ni se ti treba ukvarjati z vsakodnevnimi 
skrbmi, ki te obremenjujejo v domačem 
okolju. Vse je usmerjeno v to, da si čim 
bolj osredotočen na nalogo, zaradi katere 
si na misiji.

Ste se po povratku domov težko utirili v 
običajno življenje?
Na koncu misije se na odhod domov 
pripravljaš tudi psihično. Psiholog nam 

V Logatcu so se 18.aprila že šesto leto zbrali motoristi, tudi 
dirkalni avtomobil so se znašli med njimi, ki so bili dele-

žni božjega blagoslova. Tokrat se je iz Strunjana pripeljal pater 
Niko Žvokelj, ki je svoj obred zaključil z besedami: »Če že mo-
rate umreti, naj bo to v postelji, ne na cesti.« Srečanje sta tudi 
letos organizirala Jan bar in bar Notranjka, zbrali pa so nekaj več 
kot 600 evrov prostovoljnih prispevkov, ki jih bodo prek društva 
Motoristi za motoriste namenili ponesrečenim motoristom.
 Za motorista iz Brezovice, ki je teden prej zaradi prehitre 
vožnje umrl na Kalcah, je blagoslov prišel prepozno, bodo pa 
pomoči deležni njegovi bližnji. Na srečanjih motoristov namreč 
vsako leto zbirajo prostovoljne prispevke, ki so namenjeni pone-
srečenim motoristom ali njihovim svojcem. Med drugim zbrani 
denar namenjajo za nakup pripomočkov za rehabilitacijo ali z 
njim v obliki štipendij pomagajo otrokom pri šolanju. Društvo 
Motoristi za motoriste je pred dvanajstimi leti skupaj s trideseti-
mi člani ustanovil pater Niko, tudi sam navdušen motorist. »Na  
prvem mestu sta solidarnost, ki jo želimo vzpodbujati, in ob-

čutek za stisko bližnjega,« je osnovni moto društva. Imajo tudi 
podporne člane, kar postane vsak, ki prispeva po svojih močeh. 

Besedilo in foto: Brane Pevec

je povedal, da traja prilagoditveni čas na 
ponovno civilno življenje približno osem 
tednov. Pri naši skupini, ki je bila prva, 
sestavljena iz prostovoljcev rezervistov, so 
se na ministrstvu še nekoliko lovili, zato 
nas je večina na delo odšla kmalu po po-
vratku. Domov sem prišel 22. februarja, 1. 
marca sem bil že v službi. Priprave na ci-
vilno življenje tako rekoč nisem imel. Mo-
ram priznati, da sem imel prvih 14 dni kar 
probleme, saj glava ni bila na pravem me-
stu. Predvsem pa zdaj, v realnem življenju, 
pogrešam tisti timski duh, pripravljenost 
pomagati drugemu, ko je ta v stiski _ kar 
je v vojski sicer običajno in nujno.

Saša Musec

Usposabljanje je bilo naporno, a nujno potrebno. (foto: osebni arhiv)

»Usposabljanje je bilo res naporno, kot v 
kakšnem vojaškem filmu.«

Kako pa je družina sprejela vašo odlo-
čitev in dejstvo, da boste kar nekaj časa 
ločeni?
Žena Vanja me toliko pozna, da ve, kako 
trdno stojim za svojimi odločitvami, med 
katerimi je bila tudi ta misija. Sama je re-
kla, da se zaveda, da s svojimi nasproto-
vanji ne bi nič dosegla, zato me je ves čas 
podpirala. Zanjo je bilo težko tudi zato, 
ker še študira, imava pa tudi 9-letno hči 
Ano, ki jo voziva v Ljubljano na treninge 
plavanja. Tu se je poznala moja odsotnost, 
saj sama ni zmogla vsega. Povsem jo razu-
mem, saj družina povsem drugače deluje, 
če sta doma oba starša, ne pa samo eden 
od njiju. Celo breme je padlo na njena 
ramena, medtem ko je življenje na misiji 
potekalo povsem drugače kot v vsakda-
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Na odru mladi pevci in odrasli folkloristi
Regijski reviji otroških zborov in folklornih skupin letos v Logatcu

Na regijski reviji otroških pevskih zborov se je 16. aprila 
v dvorani KS Tabor predstavilo in zapelo kar 11 zborov 

osrednjeslovenske regije; vsak je zapel po tri otroške pesmi. 
Na odru Narodnega doma pa je na medobmočni reviji odra-
slih folklornih skupin 23. aprila nastopilo pet skupin.

Revijo otroških zborov je strokovno spremljala in ocenjevala 
Branka Potočnik Krajnik, ki je ob koncu podala nekaj besed in 
pohvalila vse zbore, da so zares dobri in kakovostni. Kljub precej 
napetemu ozračju zaradi strokovnega spremljanja je prireditev 
potekala zelo sproščeno in tekoče. Zelo dobro se je odrezal do-
mači zbor osnovne šole Tabor iz Gornjega Logatca, ki ga vodi 
zborovodja Zdravko Novak. Na prireditvi je bilo opaziti le ne-
kaj staršev pevcev domačega zbora in nekaj drugih, ki so prišli 
poslušat svoje otroke. Pogrešali smo predvsem strokovni kader, 
v prvi vrsti zborovodje, še bolj pa ravnatelje osnovnih šol, na 
katerih delujejo zbori. Prav ravnatelji in zborovodje bi namreč 

Dan pred koncertom so mladi pevci z osnovne šole Tabor navdušili na regijski reviji.
 (foto: David Kunc)

Razpet med Logatcem in Prekmurjem
V Stekleni galeriji v Dolnjem Logatcu 

sta se 16. aprila ob odprtju razstave 
Med Logatcem in Prekmurjem predsta-
vila oba: oče Jože Matjašec (na fotografi-
ji) s slikami in hčerka Urša z glasbo. Na 
citrah je bila izvrstna in je presenetila z 
zanimivo izvedbo ene od sklad Micha-
ela Jacksona ter navdušila  z narodno iz 
očetovega rodnega Prekmurja. Matjašec 

Al’ je čudo al’ ni čudo
Al' je čudo al' ni čudo je naslov kon-

certa otroškega pevskega zbora OŠ 
Tabor, ki se je ob spremljavi pianista Miha 
Nagodeta 17. aprila predstavil v dvorani 
KS Tabor v Gornjem Logatcu. V goste so 
povabili otroško folklorno skupino Dre-
vored, v kateri nastopajo dolnjelogaški 
učenci in učenke. Odlični mladi pevci 
gornjelogaške osnovne šole so pod vod-
stvom zborovodje Zdravka Novaka občin-
stvu zapeli tudi pesmi, s katerimi so dan 
prej nastopili na medobmočni reviji pev-
skih zborov. K odličnemu nastopu na njej 
je zborovodji Novaku čestitala tudi pred-
stavnica mladinskega zbora OŠ Tabor. 
Koncert so popestrili folkloristi, njihova 
mentorica pa je zbranim predstavila plese, 
noše in ljudsko izročilo. Gornjelogatčani 
so se svojim prijateljem zahvalili za sode-
lovanje in zapeli še venček ljudskih pesmi. 
Očitno je sodelovanje med šolama obro-

dilo lepe sadove, saj je občinstvo napolni-
lo dvorano v Gornjem Logatcu. Tovrstna 
sodelovanja in prireditve bi lahko bile bolj 

pogoste, mogoče se kakšna odvije že letos, 
če ne pa prihodnje leto.

David Kunc

morali biti zgled ostalim poslušalcem, saj se verjetno marsikateri 
med njimi ne zaveda, kako pomembno je usmerjati in vzgajati 
otroke, ki delajo prve korake na področju glasbe. 

Predstavili so se tudi folkloristi
Folkloriste je v Narodnem domu strokovno spremljal Vasja 
Samec. Led so prebili plesalci skupine Predgrad iz kočevske iz-
postave sklada za kulturne dejavnosti, ki so zaplesali polanske 
plese, za njimi so z dvorjenjem ob plesu nastopili člani iz Ho-
tedršice. Sledil je nastop Borovničanov, zaplesali so ples Mladi 
na vasi. Predstavili so se še Ligojnčani, ki so zaplesali Ples pod 
lipo, kot zadnji pa člani folklorne skupine z Rakeka, ki so revijo 
zaključili s točko Dolince, povišajte se. Prireditev je potekala v 
sproščenem vzdušju, obiskovalcev pa je bilo bolj malo. Večino-
ma so prišli spremljevalci nastopajočih in nekaj tistih, ki jih za-
nima ohranjanje ljudskega izročila.

David Kunc

je večinoma razstavil akvarele, le dve sliki sta oljni: kapelica v 
Logatcu in tipična prekmurska domačija. »V slike je avtor vtkal 
samega sebe, so polne mehkobe, nežnosti in duhovnosti, ki se 
prepojijo z barvo, … Voda je prisotna povsod, od Cerkniškega 
polja do pokrajine ob Muri, kamor se avtor, ki živi med nami 
v Logatcu triindvajset let, še vedno vrača.« To je le nekaj besed 
umetnostne kritičarke Anamarije Stibilj Šajnove o delu Jožeta 
Matjašeca. 

Besedilo in foto: Brane Pevec
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Slikarska pomlad v Hiši sonca

Pod okriljem JSKD Območne izpostave Logatec, ki ga ener-
gično vodi Tanja Pina Škufca, sta bila v študijskem letu 

2009/10 dva modula medgeneracijskih risarskih in slikarskih 
delavnic. Delavnice sva vodila diplomirana slikarja Jur Samec 

Na odprtju razstave: (z leve) Tanja Pina Škufca, Ana Gabrovec, 
Vesna Stražišar, Mateja Rudolf, Tina Cimperman, Stanislav Gre-
gorčič, Natalija Zidanič, Aja Vesna Ginovska in Jur Samec. (foto: 
Jože Matjašec)

in Aja Vesna Ginovska. Pod najinim mentorstvom so se družili 
ustvarjalci različnih generacij z različnimi izkušnjami na likov-
nem področju, s skupno željo, da si pridobijo oziroma izpopol-
nijo likovno znanje. Različni so vzgibi, ki vodijo človeka v likov-
no ustvarjanje. Resda je nekaj navdušenih začetnikov izgubilo 
voljo ali pa niso več našli časa za ustvarjanje. Tisti, ki pa so z 
nami ustvarjali redno in ne le dve uri na teden, ko smo se našli 
na istem mestu, so prav vsi opazili svoj napredek. Ker mentorja 
nastopava v tandemu, imajo udeleženci delavnic na voljo dva 
pogleda. Najin pristop je precej specifičen, ne drživa se kalupov 
in od tečajnikov ne zahtevava, da zvesto sledijo navodilom. Po-
samezniku želiva približati umetnost in mu pomagava pokazati, 
kje se lahko v njej znajde sam. 
 Dela, ki so nastala v drugem semestru, so predstavljena v 
novih razstavnih prostorih v galeriji Hiša sonca na Notranjski 14 
v Logatcu. Razstavljena dela so prispevali: Natalija Zidanič, Ana 
Gabrovec, Vesna Stražišar, Mateja Rudolf, Darja Jereb, Stanislav 
Gregorčič, Janja Kralj, Primož Tollazzi in Tina Cimperman. Na 
odprtju razstave je kulturni program sklenila glasba citer Urše 
Matjašec. Razstava je odprta do 28. maja, od ponedeljka do pet-
ka, med 9. in 13. uro.
Aja V. G. in Jur Samec,  mentorja in avtorja likovnih delavnic

Predstavil se je … Wonderbrass

Logaški Narodni dom so 24. aprila na-
polnili raznoliki glasbeni ritmi. Svoj 

prvi letni koncert so imeli mladi glasbeniki 
in glasbenice, zbrani v big bandu Wonder-
brass. Koncertni program je bil zelo razno-
lik, saj je vključeval inštrumentalne izvedbe 
različnih tujih in slovenskih avtorjev. Pod 
dirigentsko palico Branka Mraka smo v 
prvem delu koncerta lahko slišali bolj kla-
sične jazz, swing in funk ritme, v drugem 
delu pa je big band Wonderbrass zaplaval 
v bolj latino in tudi rock vode. Program so 
popestrili vokalisti. Privškovo pesem Nad 
mestom se dani smo lahko slišali v izved-

Člani big banda Wonderbrass so navdušili. (foto: David Kunc)

V  Stekleni galeriji v Logatcu je 5. maja s 
pozdravnimi besedami Franca Godine 

in ob zvokih citrarke Sare Jeličnik steklo od-
prtje druge samostojne razstave Tajipa Tone-
ta Hasanija z naslovom Nasprotja. Anamari-
ja Stibilj Šajn se je na slovesnosti ob odprtju 
dotaknila razstavljavčeve ustvarjalnosti. Ta 
po mnenju recenzentke sloni na sporočilih 
realizma, ki zaradi osebne interpretacije ni 
ozko pojmovan. Zato so nosilke njegovih 
sporočil nenavadne, cinične, hudomušne in 
fantazijske domislice. Motivi izhajajo iz iz-
točnic tradicije, tudi z motiviko, ki izpričuje, 
da slikar obvlada risbo in iz nje izhajajočo 
presenetljivo dobro portretistiko (Čarlijev 
nasmeh). Tako mu prav risba ostaja vez z re-
alnostjo z vsemi potrebnimi nadrobnostmi, 
celo z verističnimi detajli, prehajajočimi v 
avtorsko interpretacijo (jabolko-ženska-ja-
bolko). Avtor prisega na idealizacijo, ki mu 
pomaga k izpovedi lepega, raznolike tehnike 
pa mu pomagajo izražati osebno senzibili-
teto nasprotij z raziskovalnim čopičem tudi 
prek konvencionalnosti. Na vprašanje, zakaj 
prisega na realistična izhodišča z odmiki v 
nadrealističnost, je Hasani odgovoril: »Zame 
je vabljiv stik s čistim, realnim stanjem. Slika 
naj sporoča svojo pomenskost in mojo spo-
ročilnost. K nekonvencionalnosti pa iščem 
pot z dodajanjem slike na sliko – z videnjem 
enega na videnje drugega. Tako nekako.« 

Marcel Štefančič

Raziskovalni čopič 
Hasanija

bi domačinke Nike Maček, pesem Time is 
getting pa je s svojim zanimivim vokalom 
zaokrožil Iztok Flek. Vsi ostali vokalistični 
vložki so bili prepuščeni izjemnemu glasu 
in energiji Tanje Veselič.  S svojo udeležbo 
je prvi nastop Logaškega big banda Won-
derbrass počastil tudi župan Janez Nagode. 
Obiskovalci so bili enotnega mnenja, da 
je bil koncert prava osvežitev in poživitev 
glasbenega dogajanja v občini. Vsi ljubitelji 
tovrstne glasbe pa se že veselimo njihovih 
nadaljnjih nastopov in upamo, da bo njihov 
letni koncert postal stalnica kulturnega do-
gajanja v Logatcu.

Jerca Korče
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Vstopnici za svetovno in evropsko prvenstvo
Logaške mažorete in twirlerice so med najboljšimi 

Članice Twirling kluba logaških mažoret osvajajo medalje. 
(foto: arhiv TKLM)

Članice Twirling kluba logaških mažoret smo letošnje leto 
začele zelo uspešno. Pot do finala jubilejnega, desetega dr-

žavnega prvenstva Mažoretne in twirling zveze Slovenije je bila 
dolga in naporna, zato pa smo se toliko bolj razveselile dobre 
bere medalj, saj smo se domov vrnile s kar 34.

Predtekmovanje državnega prvenstva je bilo že januarja, in sicer v 
Lenartu, kjer se je vsem našim dekletom uspelo uvrstiti v četrtfi-
nale. Marca sta potekala četrtfinale in polfinale, ki sta bila zaradi 
hude konkurence zelo naporna, saj je bilo v nekaterih kategorijah 
prijavljenih po več kot 30 tekmovalk. Že uvrstitev v finale, ki je 

Prihaja jubilejni logaški pomladni 
festival Veris

V Glasbeni šoli Logatec je vse pripravljeno za izvedbo jubilej-
nega, desetega logaškega pomladnega festivala Veris. Tako 

kot vsako leto bo festival tudi letošnje leto v prvi polovici junija v 
Logatec prinesel polno kulturnih poslastic. Program je zasnovan 
tako, da vsakemu ponuja nekaj. Najmlajši bodo lahko vsak dan ob 
17. uri prek delavnic in recitalov spoznavali glasbo v solistični in 
komorni obliki, udejstvovali se bodo lahko kot gledališčniki, lut-
karji in plesalci folklornih plesov. Starejši poslušalci bodo uživali 
na večernih koncertih ob 19.30, ki so v letošnjem letu v večjem 
deležu posvečeni glasbi zgodnjih obdobij, renesanse in baroka. 
Paleto izvajalcev z mednarodno zasedbo sestavljajo Simfonični or-
kester GŠ Logatec, združeni zborih logaških osnovnih šol, pianist-
ka Margareta Gregorinčič, Godalni kvartet Calisto, Baročni trio 
(Nina Kompare Volasko – sopran, Aleš Klančar – trobenta, Polona 
Gantar – orgle), Trio Ristič (Sofia Ristič – harfa, Mojca Menoni 
Sikur – violina, Martin Sikur – violončelo), APZ Tone Tomšič, Jani 
Moder kvartet, duet violinistke Božene Angelove in Minke Popo-
vić, Skupina Same Babe in za svečani zaključek Orkester Slovenske 
policije.
 Delavnice in recitali za najmlajše bodo v dvorani Glasbene šole 
Logatec, večerni koncerti pa v cerkvi in na trgu sv. Nikolaja ter v 
večnamenski dvorani Logatec. Cena za obisk vseh festivalskih pri-
reditev (13, abonmajska karta) je tudi letos simbolična. Za odrasle 

stane 14 evrov, za študente in dijake 7 evrov. Cena posameznega 
koncerta je 3 evre. Več informacij o festivalu je dostopnih na www.
festivalveris.si.
 Privoščite si užitke ob obiskih koncertov v tednu kulture, ki ga 
v Logatec od sobote, 12., do sobote, 19. junija, v Logatec prinaša 
10. Logaški pomladni festival Veris.

Primož Malavašič, ravnatelj GŠ Logatec

Veris bo tudi letos postregel z odlično glasbo. 
(foto: arhiv GŠ Logatec)

bilo 17. in 18. aprila, je bila velik uspeh, saj se je vanj uvrstilo le po 
osem tekmovalk iz posamezne kategorije. Logaškim twirlericam 
in mažoretam je uspelo še veliko več, na prvenstvu smo osvojile 
kar 34 medalj. 
 Še bolj kot z doseženimi mesti pa smo zadovoljne z doseže-
nimi točkami, kajti od teh je bilo odvisno, na katera tekmovanja 
bomo potovale letos. Z odličnimi rezultati smo si odprle pot na 
prav vsa pomembna, gremo tako na svetovno prvenstvo WBTF 
na Norveško kot tudi na evropsko prvenstvo EMA v Bolgarijo in 
mednarodna tekmovanja. V klubu smo ponosni tudi na to, da je 
veliko članic za 10 let tekmovanja oziroma za 10-letno delo v zvezi 
prejelo priznanje , in sicer Barbara Čuk, Kristina Ilić, Sara Pečkaj, 
Klara Križaj, Tajda Buh in Vera Tratnik.
 Tudi lansko leto je bilo za članice Twirling kluba logaških ma-
žoret zelo uspešno. Sodelovale smo državnem tekmovanju, Twir-
ling open Hungary 2009, evropskem tekmovanju EMA v Franciji, 
svetovnem pokalu v Avstraliji in na mednarodnem tekmovanju 
Sisak open 2009 na Hrvaškem. Z doseženimi rezultati smo bile 
zelo zadovoljne. S svetovnega pokala v Avstraliji smo se vrnile z 
zlato medaljo Sare Pečkaj, iz Francije pa smo se v klasični disci-
plini vrnile z evropsko prvakinjo Kristino Ilić in evropsko pod-
prvakinjo Saro Pečkaj. Udeležile smo se različnih usposabljanj po 
Sloveniji, organizirale osem samostojnih prireditev, med njimi 
tudi 15. medobmočno srečanje mažoretnih skupin, novoletno pri-
reditev in tekmovanje v basic strutu, ter sodelovale na 30 različnih 
prireditvah. 

Vera Tratnik, Twirling klub logaških mažoret
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Planinci prehodili tudi Bloško planoto
Logaški planinci smo se med drugim 

smo se v velikem številu udeležili ak-
cije Očistimo Slovenijo. Čistili smo okoli-
co planinskih poti. Smeti je bilo toliko, da 
nam je primanjkovalo vreč. Prvo nedeljo 
v maju pa smo obiskali manj znani Krši-
čevec (1091 m). Startali smo v Jurščah, na 
pivški strani Javornikov. Po dobro označe-
ni kolovozni poti smo šli mimo kraškega 
brezna in lipe s 14 stebli. Po uri in pol hoje 
smo prišli do razglednika in vrha. Vreme 
je bilo ves čas oblačno, na vrhu pa je mrzlo 
pihalo. V lepšem vremenu bi bolje videli 
Snežnik, Učko, Slavnik, Nanos, Julijce in 
Kamniško-Savinjske Alpe. Po krajšem po-
čitku smo se v Juršče vrnili po krožni poti. 
Odločili smo se še za vzpon na Bele stene 
(863 m). Do njih smo prišli po markirani 
poti, ki se je strmo dvigovala skozi gozd. 
Z vrha so se lepo videle Juršče in okoliški 
hribi. 
 Na pohod po Krpanovi poti na Blokah 
smo se podali 25. aprila. Pri Bloškemu je-
zeru smo se pridružili koloni okoli 2.000 
pohodnikov in po označeni poti hodili 
po mirni in spomladansko prebujajoči se 
Bloški planoti. Na ravnici se razprostirajo 
obsežni vlažni travniki, ki ponekod pre-
hajajo v nizka barja. Med drugim smo se 

Pri Bočkovem mlinu na Bloški planoti. (foto: Marinka Petkovšek)

vzpeli na Gradiški hrib, od koder je naj-
lepši razgled na vsej poti. Ustavili smo se 
pri Borovščakovi domačiji, domovanju 
slikarja Boža Strmana Miša. V porušenem 
hlevu naj bi se skotila Krpanova kobila. V 
Zavrhu smo videli skulpturo debelega pi-
tanega vola v spomin na Bločane, nekda-
nje prekupčevalce goveje živine. Pot nas je 
vodila mimo cerkve sv. Urha, kjer je nekoč 
stal grad Nadlišček, ustavili smo se še ob 
razpadajočem dvorcu Pajkovo. V bližini 
nas je pano z napisom opozoril, da je bilo 
tam menda domovanje Martina Krpana. 
V kraju Zales smo videli pajštabo, sušilni-
co sadja. Šli smo tudi mimo Bočkove žage 
z mlinom. Po razgibanih poteh smo prišli 
do Velikih Blok, od tam pa čez Bloški hrib 
do Volčjega. Pohod smo zaključili po pe-

tih urah hoje. 
 Le štirje logaški planinci pa smo se 
10. aprila podali na 31. pohod Štampetov 
most. Iz Borovnice smo se z muzejskim 
vlakom peljali do Verda, nato pa po do-
bri uri hoje prišli do Štampetovega mostu. 
Po gozdnih in planinskih poteh smo nato 
v oblačnem vremenu po uri hoje prišli 
do koče TV-17 Vrhnika, po še eni uri pa 
do vasi Zavrh pri Borovnici. Po travnikih 
in poteh redkih naselij smo že precej po 
opoldnevu prišli v Pokojišče. Pot nas je 
nato vodila skozi kraj Lašče nazaj v Borov-
nico. Tam smo na železniški postaji dobili 
žig pohoda. Janez Rudolf, ki je bila lani na 
pohodu že 30-ič, pa je prejel spominsko 
diplomo.

Marinka Petkovšek, PD Logatec

Zupančičeva odhaja na svetovno prvenstvo
Igralci in igralke Namiznoteniškega kluba Logatec so zadovoljni z 

izkupičkom letošnjih državnih prvenstev. 8. in 9. maja se je med 
kadeti posamično s tem naslovom ovenčala Nina Zupančič, ki je s 
konkurenco pometla tudi v dvojicah s klubsko kolegico Tjašo Mi-
hevc. Tretja mesta sta osvojila Deni Kožul, posamično in v dvojicah, 
ter Zupančičeva v mešanih dvojicah. Zupančičeva je bila najuspe-
šnejša igralka tega prvenstva, in bo kot najmlajša udeleženka nasto-
pila na ekipnem svetovnem članskem prvenstvu, ki bo od 23. do 30. 
maja v Moskvi.
 Logatčanke so bile uspešne tudi na ekipnem državnem pr-
venstvu, ki se je sklenilo 24. in 25. aprila v Novem Mestu. V kva-
lifikacijah so Nina Zupančič, Tjaša Mihevc, Julija Kelečevič in Kaja 
Okoren pod vodstvom trenerja Darka Maliča brez težav premagale 
ekipe NTK Muta, NTS Arrigoni in NTK Finea Maribor, v polfinalu 
pa še NTK Iskra Avtoelektrika. V finalu so njihovo premoč morale 
priznati igralke NTK Radlje (5:4). Logatčanke so tako na najboljši 
možen način zaključile ekipna prvenstva v letošnji sezoni. 

Nina Zupančič (na najvišji stopnički, zraven je Tjaša Mihevc) si je 
priborila nastop na svetovnem prvenstvu. (foto: arhiv NTK Logatec)

 Tudi pri mlajših kadetih NTK Logatec ni ostal brez naslova dr-
žavnega prvaka. Na domačem tereni ga je 17. aprila osvojil Deni 
Kožul ml. v dvojicah, medtem ko je bil posamično tretji.

Janez Bončina, NTK Logatec

Popravek
V aprilski številki Logaških novic je avtorica prispev-
ka z naslovom Kje so naše priložnosti v turizmu? 
(str. 17) napačno napisala, da je na delavnici sode-
lovala Ana Kranjc iz NEC-a. Pravilen stavek je: V 
goste smo povabili predstavnike Notranjskega eko-
loškega centra: Lili Mahne, Anjo Kranjc in Tomaža 
Stojanoviča.

Uredništvo Logaških novic
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Hvala, ker voziš zmerno
Logaški policisti bodo posebej pozorni na motoriste – Letos dobili 22 vinjenih voznikov, 

obravnavali pa so tudi devet primerov nasilja v družini

Komandir Franc Žaren. (foto: Brane Pevec)

V naslovu članka je zapisano geslo ene 
od akcij, s katerimi policisti opozar-

jajo, da ne ubija samo alkohol, saj ljudje 
umirajo tudi zaradi prevelike hitrosti. 
Osebi, ki sta umrli v letošnjih nesrečah na 
logaških cestah, sta namreč vozili prehi-
tro. Na logaški policiji so črto potegnili 
tudi pod ostalimi primeri, s katerimi so 
se ukvarjali letos. Med drugim so obrav-
navali 200 kaznivih dejanj. Lastnikom 
psov pa predlagajo, da štirinožne prijate-
lje dajo na povodec, da ne motijo drugih 
sprehajalcev. vsem zato, ker še niso dobro kondicijsko 

pripravljeni, precenjujejo svoje sposobnosti 
(predvsem starejši od 40 let) in so premalo 
izkušeni (mlajši od 20 let). Opozorilo velja 
tudi kolesarjem. Ob obeh straneh ceste sko-
zi Logatec je kolesarska steza, ki je name-
njena izključno njim. Vožnja po vozišču, ki 
je namenjeno ostalim vozilom, je nevarna 
in po zakonu sankcionirana z 80 evri.
 Še vedno so problem alkoholizirani vo-
zniki. V prvih štirih letošnjih mesecih so 
logaški policisti dobili 22 oseb, ki so vozile 
pod vplivom alkohola, 12 so jih pridržali. 
Dva voznika sta vozila tudi pod vplivom 
prepovedanih drog. V tem obdobju so več-
kratnim kršiteljem cestnoprometnih pred-
pisov zasegli šest vozil, kršitelje pa predla-
gali v postopek na sodišču.

Devet primerov nasilja v družini
Policisti posebno pozornost namenjajo ka-
znivim dejanjem nasilja v družini. Pri od-
krivanju teh sodelujejo s šolami, zdravstve-
nim domom in centrom za socialno delo, 
saj se zavedajo, da so prav otroci najbolj 
ranljiva skupina. Samo letos so obravnavali 
devet takih dejanj, dve osebi pa so upravi-
čeno pridržali. 
 Čeprav Logatec ne »slovi« več kot me-

V takih epruvetkah policisti pošljejo vzorce prepovedanih drog v analizo forenzikom. 
(foto: Brane Pevec)

31-letni voznik iz okolice Logatca je 13. 
marca v ovinkih med Kalcami in Hotedrši-
co, domnevno zaradi neprilagojene hitrosti 
,zapeljal na nasprotni vozni pas, po katerem 
je pripeljal 23-letni voznik iz okolice Idrije. 
Ker nista uporabljala varnostnih pasov, sta 
Logatčan in njegova sopotnica ob trčenju 
padla iz vozila. Voznik je umrl, sopotnica 
je hudo ranjena. Slab mesec pozneje, 11. 
aprila, se je na Kalcah, v ovinku proti Pri-
morski, končalo življenje 45-letnega moto-
rista iz Brezovice pri Vrhniki. Vzrok: nepri-
lagojena hitrost. »Vzrok manjših nesreč je 
pogosto tudi cestišče (pesek, udarne jame), 
toda na to je treba biti pripravljen in hitrost 
prilagoditi stanju. V obeh nesrečah, ki sta se 
tragično končali, pa je bila hitrost odločno 
prevelika,« je povedal komandir Policijske 
postaje Logatec Franc Žaren.

Pozorni bodo na motoriste
Lani je na slovenskih cestah umrlo 49 vo-
znikov enoslednih vozil, med njimi 18 ko-
lesarjev. Kljub temu da zadnji poleg pešcev 
sodijo med bolj ogrožene v prometu, bodo 
policisti več pozornosti posvetili motori-
stom. Kot pravi Žaren, bodo predvsem ob 
koncih tedna pogosteje merili hitrosti na 
relaciji proti Primorski in nazaj. Obdobje 
po koncu zime je za njih nevarno pred-

sto, problematično zaradi uporabe prepo-
vedanih drog, je uporaba t. i. mehkih drog, 
predvsem kanabisa, še vedno aktualna. 
Letos so  logaški policisti obravnavali 11 
prekrškov zakona o prometu in proizvodnji 
prepovedanih drog ter eno kaznivo dejanje 
omogočanja uživanja prepovedanih drog. 

Dobili prevoznike ilegalcev
V prvih letošnjih mesecih so po neuradnih 
podatkih obravnavali 200 kaznivih dejanj, 
v istem obdobju lani pa 214; 54 odstotkov 
vseh so preiskali in odkrili storilce. Od tega 
je bilo 112 premoženjskih kaznivih dejanj – 
precej manj kot lani, ko jih je bilo v istem 
obdobju 150 –, preiskali so vsakega tretjega. 
Ostala kazniva dejanja so s področja gospo-
darske kriminalitete, policisti pa se lahko 
pohvalijo, da so jih preiskali kar 81-od-
stotno. Kot pravi Žaren, poseben problem 
predstavlja dvigovanje denarja na banko-
matih s ponarejenimi karticami, kar počne-
jo predvsem državljani vzhodnoevropskih 
držav, Bolgarije in Romunije, in to na av-
tocesti. Na Lomu so logaški policisti odkrili 
tudi tihotapce belega blaga, ki so poskušali 
prek Slovenije prepeljati dva državljana Al-
banije. Kot zanimivost: če bi jim uspelo, bi 
zaslužili 9 tisoč evrov.

Brane Pevec

26. aprila so ne-
znanici po-

skusili vlomiti v kočo 
pri stadionu na Seki-
rici, kjer deluje nogo-
metna šola Dlan na 
dlan, a jim to na srečo 
ni uspelo. Škodo, ki so 
jo povzročili na objek-
tu, so si ogledali tudi 
policisti, ki so sestavili 
zapisnik o neljubem 
dogodku.

Besedilo in foto: 
A. K. D.
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L Iz naše občine

»Kakor pride, tako ide«
Štekljeva Rezka iz Laz se spominja življenja ob Planinskem polju, časov, ko so se k maši pa 

tudi na pogreb vozili s čolni 

Rezka Kermavnar, po domače Šteklje-
va Rezka iz Laz je imela osem otrok, 

pet jih je še živih. Letos je pokopala 
moža, ki je bil šest let na bolniški poste-
lji. Rezka se še prav dobro spominja nek-
danjega življenja ob Planinskem polju, 
ki ga je pomembno zaznamovala voda.

Kako je voda vplivala na življenje ob po-
lju?
V Jakovici, vasici na gričku ob robu Pla-
ninskega polja, od koder sem doma, smo 
imeli tri čolne, večjega in dva manjša. Z 
njimi smo se peljali v Planino, ob nedeljah 
k maši, pa tudi na pokopališče, ki je na 
robu polja. Običajno je poplavljalo spo-

zato smo nekaj starega testa prihranili in 
iz njega zamesili novo. 

Ostaniva pri hrani. Večkrat vidim ribiče 
na Unici, a ulove bolj malo rib.
Rib je bilo včasih polno. Po vojni smo šli 
včasih v nedeljo na Kališe. Spomnim se, 
da je enkrat šel ribič z mopedom za ka-
kšno uro k vodi in je prinesel klenov in 
skuš za vso družbo. Zdaj je rib vse manj. 
Tudi zajcev skoraj ni več, zato pa škodo 
dela srnjad. Medveda nisem videla, so ga 
pa enkrat začutili konji. Kar naenkrat so 
se sredi poti ustavili in jih nisem mogla 
premakniti naprej.

Danes ni hiše, kjer ne bi imeli vsaj dveh 
traktorjev …
Treh. Na enem je priključek za oranje, na 
drugem kosilnica, na tretjem … Na Jako-
vici smo imeli vprežene vole, šele pozneje 
konje. Prvi traktor sva kupila šele v šest-
desetih letih. Sicer pa je bil mož furman, 
doma smo imeli tudi žago. Potem pa so jo 
»dobri ljudje« namenoma požgali. In žaga 
se je selila v Logatec. Zdaj tudi tam ne gre 
več tako, kot bi moralo. Kakor pride tako 
ide …
 Kaj naj še povem? Ah, o šoli. Včasih 
smo imeli v Lazah osemletko, danes pa 
kaže, da bo treba še to, štiriletno zapreti. 
Ni otrok.

Brane Pevec

Štekljeva Rezka. (foto: Brane Pevec)

mladi in konec jeseni, večkrat tudi pozimi. 
Spomnim se, bilo je leta 1937 ali 1938, ko 
so se vaški fantje prek ledu vračali iz Pla-
nine. Trem se je led udrl, dva sta se rešila.

Lani je bilo Planinsko polje kar dolgo 
pod vodo, nazadnje tik ob koncu leta.
Tudi včasih je bilo tako. Po dvakrat smo 
sadili krompir, pa še smo ostali brez nje-
ga, ker je bilo jeseni spet poplavljeno. Zdaj 
je njiv vedno manj, kmalu jih bo zaraslo 
»grmovje in zelene trave«. Ker pa krizi ni 
videti konca, bodo mogoče tudi pod Jako-
vico spet oživela polja. Ljudje bodo začeli 
razmišljati o zemlji z malo začetnico. 

Z zemlje se seliva na Zemljo, šest, sedem 
desetletij nazaj. Na začetku druge sve-
tovne vojne ste šteli štirinajst pomladi. 
Vas so najprej zasedli Nemci.
Meja je tekla pod gradom Haasberg, k 
nam so prihajali Nemci, Italijani, partiza-
ni. Nismo imeli veliko, pa še tisto smo de-
lili z vsakim. Sadili smo koruzo, krompir, 
sejali pšenico, imeli nekaj kur. Na trgu v 
Planini smo jajca zamenjali za cuker, sol, 
lužni kamen. 

Lužni kamen?
Doma smo imeli jance, ki so nam dajali 
volno, meso in loj. Iz lužnega kamna in 
loja smo naredili milo. Kruh smo pekli 
doma, včasih tudi kvasa ni bilo dovolj, 

Invalidi na prijetnem izletu
V lepem sončnem dnevu se nas je 39 udeležencev 

8. aprila odpravilo na izlet Društva invalidov Lo-
gatec od Laškega do Šmohorja. Daljši postanek smo 
naredili v Laškem, kjer smo si v lepo urejenem kom-
pleksu wellness centra privoščili triurno kopanje. S 
sončnimi žarki obsijani bazeni so naše razpoloženje 
še polepšali in odmerjeni čas za kopanje je vse pre-
hitro minil. Po prijetni osvežitvi nas je pot vodila po 
dolini Rečice in nato v hrib do planinskega doma na 
Šmohorju. Prijazen sprejem oskrbnice doma in dobro 
kosilo sta stopnjevala našo dobro voljo in jo prelila v 
prepevanje in prijetno kramljanje. Da bi po dobrem 
kosilu vsaj malo razbremenili telo, smo se prek trav-
nika in skozi gozdiček peš odpravili na nekoliko višji 
hrib do cerkvice sv. Mohorja in treh mogočnih tristo-
letnih lip. Ena izmed njih je na veliko noč 1879. pogo-
rela in izgubila vrh, a še vedno zeleni. Ob povratku v 
planinski dom nas je čakala sladica in prijazno slovo 
in povabilo oskrbnice, da se še oglasimo.

Olga Mihevc, DI Logatec (foto: arhiv DI Logatec)
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Malo delo – konce študentskega organiziranja

Poleg angleškega valčka obvladajo tudi ča ča ča in swing. 
(foto: Tone Snoj)

V javnosti in medijih je veliko razprav glede zakona o malem 
delu. Sistem študentskega dela temelji na delu prek napo-

tnic. Zakon poleg ukinitve sistema študentskega dela uvaja tudi 
spremembe na drugih področjih. Premalo pa se omenjajo po-
sledice, ki jih bo morebitno sprejetje zakona imelo na lokalno 
delovanje študentov, predvsem na ravni študentskih klubov.

Pri vsaki napotnici odvedejo 12 odstotkov koncesijske dajatve. Od 
tako zbranih sredstev gre 37,5 odstotka Študentski organizaciji 
Slovenije, ki ga razdeli: 63,9 odstotka študentskim organizacijam 
univerz v Ljubljani, Mariboru in na Primorskem, 33 odstotkov 
prejme Svet ŠOLS oz. prek 50 študentskih klubov, 3,1 odstotka pa 
zadrži ŠOS. Enak znesek kot ŠOS dobijo študentski servisi za svoje 
delovanje, ostalih 25 odstotkov gre za štipendije. 
 Klub logaških študentov (KLŠ) s svojim mesečnim prihodkom 
zagotavlja ugodnosti in možnosti za kakovostno izkoriščanje pro-
stega časa prek 700 študentom. Naj omenimo le nekaj izmed vsa-
koletnih projektov KLŠ-ja, ki pripomorejo k večji prepoznavnosti 
kraja in popestrijo dogajanje: Logaško poletje, Majski koncert z 
brucovanjem, zimovanje v Kranjski Gori. Vsak mesec KLŠ prek 
sto študentom in dijakom omogoča cenejšo rekreacijo: aerobiko, 
smučarske karte, storitve GRC Zapolje ter brezplačno nedeljsko 
rekreacijo. Študentom ponuja kulturne vsebine: gledališke pred-
stave, potopisna predavanja in filmske večere.  

Konec s študentskimi klubi?
S sprejetjem zakona o malem delu bi se mesečni prihodek klubom 
močno zmanjšal, kar bi kot posledico verjetno prineslo ukinitev 
večine, v skrajnem primeru kar vseh projektov. Te aktivnosti pa 
so ena izmed redkih priložnosti, da so mladi lahko aktivni v lastni 
občini in niso vezani le na glavno mesto. »Študenti v občini nismo 
skeptični le zaradi omejitev, ki jih zakon prinaša posamezniku, 

skrbi nas predvsem ukinjanje možnosti lokalnega udejstvovanja,« 
je kritičen predsednik KLŠ Anže Zorman. »Zakon predvideva pri-
bližno desetkratno zmanjšanje financiranja študentskega organizi-
ranja, kar pomeni konec študentskih klubov. KLŠ bi bil po novem 
zakonu sposoben plačati le mesečni račun za elektriko, mogoče 
bi ostalo še nekaj evrov za toaletni papir. Od vseh ostalih projek-
tov in subvencioniranja športnih dejavnosti bi se lahko poslovili.« 
Zormana skrbi predvsem to, da bi s tem mladim v Logatcu vzeli še 
enega izmed virov brezplačne zabave: »Mladim bi tako ostalo le še 
posedanje po lokalih.« 
 Logaški dijaki in študenti si v prihodnje želimo še več kako-
vostnih in raznolikih vsebin, brezplačnih in v domačem kraju. S 
sprejetjem zakona o malem delu pa bo država grobo ukinila ino-
vativnost mladih na občinski ravni.         

Jerca Korče, KLŠ

Učenci v ritmu angleškega valčka
Na Osnovni šoli Rovte že več let sodelujemo na tekmovanjih, 

ki jih organizira Plesna zveza Slovenije. Naši učenci so že 
bili zelo uspešni, lani sta se dva uvrstila na odlično 14. mesto na 
državnem plesnem tekmovanju. Letos smo se ne le udeležili tega 
tekmovanja, ampak smo ga drugič tudi organizirali. 

 Na 3. občinskem šolskem plesnem festivalu smo plesali učenci 
iz OŠ Rovte, OŠ Tabor, prvič pa so plesne korake na tekmovanju 
preizkusili tudi učenci OŠ Jožeta Krajca z Rakeka. Tekmovanje je 
bilo 1. aprila v šolski telovadnici. Ravnatelj Mitja Turk je nastopa-
jočim in gledalcem namenil nekaj vzpodbudnih besed. Na začetku 
so učenke in učenci iz naše šole zaplesali par skupinskih plesov, da 
sta popustili napetost in trema. Sledil je tekmovalni del. Vsi pari 
(bilo nas je kar 15) smo najprej odplesali angleški valček, nato ča 
ča ča in na koncu še swing. Med posameznimi plesi so mlajši iz 
vseh treh šol plesali skupinske plese. Sedem sodnikov so najbolj 
navdušili: Monika Hodnik in Robert Gabrovšek, OŠ Rovte (1. me-
sto), Nežka Marinč in Klavdija Gantar, OŠ Tabor (2. mesto), Metka 
Lazar in Tjaša Mlinar ter Sara Jesenko in Vid Treven, OŠ Rovte (3. 
mesto). 
 Vsi tekmovalci so dobili bronasto priznanje in zasluženo mali-
co. Posebna zahvala gre mentorici tega plesnega dogodka Miši Str-
žinar, za vso organizacijo in plesno znanje, ki smo ga pokazali na 
tekmovanju. Vsi zmagovalni pari (trije iz Rovt, eden iz Gornjega 
Logatca) so se uvrstili na področno tekmovanje Šolskega plesnega 
festivala, ki je bilo  21. aprila v Ljubljani. Vsi so odlično odplesali. 
Najbolje sta se uvrstila Monika Hodnik in Robert Gabrovšek (OŠ 
Rovte), ki bosta 28. maja odšla na državno prvenstvo. Vsem plesal-
cem čestitamo, zmagovalnemu paru pa želimo kar največ sreče.

Anita Bezeljak, 9. a, OŠ Rovte
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L Šolski odmevi

Pasavček v Rovtah
V prvem razredu OŠ Rovte smo se vklju-

čili v evropski projekt Pasavček in 
celo šolsko leto veliko ur posvetili prome-
tu. S policistom Blažem Aličem smo odšli 
na sprehod po Rovtah in se učili varnega 
prečkanja ceste, saj nimamo ne pločnikov 
ne označenih prehodov za pešce. Veliko 
časa smo namenili skrbi za privezovanje v 
vozilu. 4. maja pa smo pripravili zaključno 
prireditev. Zbralo se je prek sto udeležen-
cev. Medicinska sestra iz ZD Logatec Marija 
Šemrov je povedala, katere so najpogostej-
še nesreče in njihove posledice pri otrocih. 
Ugotovitve kažejo, da je prav neprivezanost 
v mnogih primerih usodna. Z jajcem in če-
lado je pokazala, kako pomembno je nositi 
čelado, kadar se s kolesom podamo na pro-
metne površine. Prvošolčki so nato pokli-
cali Pasavčka, ki je zaščitni znak projekta. 
Delo smo nadaljevali po delavnicah, kje so 
otroci prepevali pesmice o prometu, izdelo-
vali pasavčka iz odpadnih materialov, igrali 
namizne igre na temo prometa, v eni od 
učilnic pa so demonstratorji SPV prikaza-
li, kako je pravilno nameščen avtosedež in 
ugotavljali, za koliko se poveča teža pri trku 
pri določeni hitrosti. Policist je s pomočjo 

»Red je vedno pas pripet,« je moto pasavčka, ki je obiskal tudi šolarje v Rovtah. 
(foto: arhiv OŠ Rovte)

filma pokazal najbolj kočljive trenutke, do 
katerih lahko pride zaradi malomarnosti in 
neprivezanosti. V telovadnici je bil posta-
vljen poligon, kjer so spretnost preizkušali 
mladi kolesarji. Starši in otroci so bili zelo 

zadovoljni, kar pa je pomembneje, obnovili 
so svoje znanje in izvedeli kaj novega. Pa-
savček se je poslovil z besedami: Kaj je red? 
Red je vedno pas pripet. Upoštevajmo nje-
gov nasvet.

Metka Bogataj

Mladi igralci
Časi, ko je domača gledališka skupina na vaških odrih 

vsako leto uprizorila kakšno dramo znanega sloven-
skega dramatika, so mimo. Vsaj za Rovte bi to lahko re-
kli. Da pa igralska žilica le ni povsem zamrla, dokazujeta 
mladi igralski skupini, ki delujeta v šoli: otroška gledali-
ška skupina pod vodstvom Petre Jenko Lukan in starejša 
skupina gledališčnic, ki jih vodi Aleksandra Stefanovska. 
Letos sta ti zasedbi na občinskem gledališkem maratonu 
v Logatcu dosegli uspeh in se uvrstili na regijsko tekmo-
vanje. Mlajše igralke so se predstavile z igrico Snežaki ko-
renjaki, starejše pa so odigrale sodobno priredbo pravljice 
Pepelkin čevelj. V Logatcu sta predstavi navdušili selek-
torico, ki ni skoparila s pohvalami. Opozorila je tudi na 
pomanjkljivosti, ki sta jih mentorici poskušali popraviti 
do regijskega srečanja. Generalka je bila kar na šolskem 
odru. Igralke tudi na Vrhniki niso razočarale. Mentorici 
sta bili z igro zelo zadovoljni, a je pogovor s selektorico 
Petro Tanko prilil kanček razočaranja. Vsake oči imajo 
svojega malarja, da pa so si ocene tako zelo različne, je 
res čudno. Tisto, kar je pohvalila selektorica v Logatcu, 
je Tankova ovrgla. Na odru so vendarle stali otroci in ne 
profesionalni igralci, ki imajo več časa, strokovnega zna-
nja in sredstev. Čudno je tudi oporekati besedilu, da je 
nepedagoško, saj je bilo objavljeno celo v pedagoški reviji. 
Mentorici sta bili razočarani, a pravita, da bosta svojo lju-
bezen do gledaliških odrov še prenašali na mlade. Cilj je 
zadovoljiti publiko, ki je edini pravi kritik, ki brez zadrž-
kov pove, kaj ji je všeč in kaj ne.

Metka Bogataj

17. aprila je tudi na osnovni šoli 8 talcev Logatec potekala čistilna 
akcija Očistimo Slovenijo. Učenci sedmih razredov smo se z 

razredničarkami odpravili na Hrušico in Lanišče. Z združenimi močmi 
smo nabrali nekaj zvrhanih vreč smeti. Med njimi so prevladovale ploče-
vinke, stare posode, vzmeti, uporabljeni kondomi, deli avtomobilov, pre-
perele pnevmatike, sodi in plastenke barv. Pri tem, kaj vse ljudje odvržejo 
v naravo, človeška domišlija ne pozna meja. Bojim pa se, da bo naše delo 
imelo le kratkotrajni učinek, saj se črna odlagališča najmočneje polnijo 
ravno v pomladanskih mesecih, ko je čas, da pospravimo vse, kar se je 
pozimi nabralo na podstrehah ali v kleteh. Sledi še sezona piknikov in  
smeti bodo spet ležale vse naokoli. Akcija Očistimo Slovenijo ima pred-
vsem vzgojni namen za mlajše generacije, a vseeno upam, da se bo morda 
tudi kak odrasel »pacek« zamislil nad svojim početjem. Menim, da bi na 
poti k čistejšemu okolju pomagal že bolj poostren nadzor inšpekcijskih 
služb ministrstva za okolje in prostor, pa tudi več otokov, kamor bi lahko 
ljudje že med letom (ne le enkrat letno) odlagali večje kosovne odpadke.

Besedilo in foto: Katja Rupnik, 7. b, OŠ 8 talcev
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April v domu starejših

(foto: arhiv DS Logatec)

Aprila smo praznovali rojstne dni vseh, ki so imeli rojstni dan v 
marcu. Organizirana je bila čistilna akcija. Ta dan smo poči-

stili okolico doma. Pomagali smo vsi, osebje in stanovalci, ter poči-
stili vse smeti okrog hiše. Zdaj imamo spet lepo. V začetku meseca 
je k nam prišel tudi upokojenski mešani pevski zbor z Vrhnike. 
Šteje 10 moških in 16 žensk, zborovodja je Jože Jesenovec. Zapeli 
so veliko pesmi: Moja je lepša kot tvoja, Ljubezen domovine, Od 
kod si dekle ti doma, v spremljavi harmonike pa še Kjer so rože 
tam so solze in Harmonika tirolski ti je pušlc. Nekaj bi še povedala: 
ko je zborovodja igral na harmoniko, si je brado pripel. Povedal 
je, da se brada rada zatakne v harmoniko. Zaigral je Ona je imela 
židane hlače, Žabe svatbo so imele in še Žeja ter Lep je ta samski 
stan. Ti pevci so pri nas že nastopili. Obljubili so, da še pridejo. 
Prav za konec so zapeli še Zbogom in nasvidenje; ta pesem je pa 
tako lepa. To urico so nam stanovalcem lepo popestrili. Zelo smo 
bili zadovoljni.
 Obiskali so nas tudi otroci iz vrtca Kurirček. Prišli so v dnevne 
prostore po nadstropjih. Zapeli so nam Muca zaspanka in še nekaj 
pesmi. Tudi zaplesali so, Račke in še nekaj plesov. Zraven sta bili 
vzgojiteljici. Otroci so bili zelo prijetni. Povedali so, kakšne igrač-
ke imajo in s kom delajo potičke. Stanovalci smo jim povedali, da 
smo imeli bolj skromne igrače. Nato so se posedli na tla in naše 
pomočnice v delovni terapiji so jih postregle s pijačo in piškoti. Na 
koncu meseca je bila kuharska delavnica, ki jo vodi Angelca Tron-
telj. Pekli smo rogljičke. Gospa Angelca je naredila testo, stanoval-
ci smo ga pomagali oblikovati. Drugi smo jih, ko so bili pečeni, 

pomakali v čokolado, da so lepo izgledali. Tudi opazovati je bilo 
prijetno. Na koncu smo vse pojedli. Peka nam je kar popestrila 
dopoldne. Za konec meseca smo prihranili najboljše, obiskali so 
nas kužki iz Slovenskega društva za terapijo s pomočjo psov Tačke 
pomagačke. Popestrili so nam dan s svojimi vragolijami in nam 
pokazali, kako lahko pomagajo, kadar potrebujemo pomoč.

Ivanka Pečenik, stanovalka DS Logatec

Na ogled lepote pridnih rok
Na razstavi ročnih del v Možinovi hiši v 
Dolnjem Logatcu so se 7. maja predstavile 
članice Društva upokojencev Logatec. Sku-
pina ročnih del pod vodstvom Tilke Dolni-
čar je predstavila delo od lanskega oktobra. 
Marija Rupnik, Tilka Dolničar, Tončka 
Rudolf, Marija Tivan, Fani Makuc, Marta 
Grgec, Tončka Mivšek, Marinka Petkovšek, 
Marica Tršar in Rozi Sedej so na žlahtnih 
vezeninah prikazale širok izbor slikovitih 
cvetličnih aranžmajev, figurativnih usnje-
nih lepljenk, vizitk, blazinic za igle, posli-
kanih frakeljčkov in spominkov. Klekljarice 
Marjeta Adam, Slavka Lenarčič, Marija Le-
skovec, Ivica Lukančič, Marija Katalinič in 

Razstavo je odprla prodajalka vijolic. 
(foto: Brane Pevec)

Športno društvo Baron iz Logatca je 14. aprila organiziralo 
meddruštveno tekmovanje upokojencev Notranjske v pikadu. 

Udeležilo se ga je po šest ženskih in moških ekip. V večnamen-
skem prostoru DU Logatec sta jih najprej pozdravila predsednik 
ŠD Baron Marijan Kržič in predsednik DU Logatec Vladislav Puc. 
Tekmovanje je potekalo v napetem športnem duhu. Ob zaključku 
je Kržič prvim trem podelil pokale; med ženskimi ekipami so bile 
najboljše DU Vrhnika, DU Loška dolina in ŠD Baron Logatec I., 
med moškimi pa DU Rovte, ŠD Baron Logatec I. (na fotografiji) 
in DU Vrhnika. Zmagovalni pokal v metu posamično sta odnesla 
Slavka Dolinar in Tone Piltaver iz DU Vrhnika. Društvo je špor-
tnike nato pogostilo z golažem in pecivom, ki so ga spekle logaške 
pikaderke.

Besedilo in foto: Marinka Petkovšek

Rozi Škorjanc pa so ustvarile pravo razkoš-
je čipk kar zahtevnih kompozicij, od jaslic 
prek kozolca, prtov in prtičev do šalov in 
še česa. Na razstavi se je prepletalo veliko 
lepega, ki je izražalo zavzetost, spretnost in 
znanje domiselnih upokojenk. 
 Na krajši slovesnosti ob odprtju, ki jo je 
povezovala Rozi Sedej, je predsednik dru-
štva Vladislav Puc vzpodbudo pohvalil pri-
dne in spretne roke razstavljalk, pozdravila 
pa jih je pesem društvenega pevskega zbora 
pod vodstvom Matije Logarja in še posebej 
pesem »prodajalke vijolic« v upodobitvi 
Tončke Rudolf. 

Marcel Štefančič
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L Kmetijstvo

Kmetijska svetovalna služba Logatec 
01 754 29 33, roman.rupnik@siol.net

Predvsem rejci govedi, ki se intenzivno ukvarjate s proizvodnjo mleka ali prirejo mesa, 
morate strmeti k temu, da kosite čim bliže optimalnemu času košnje, to je v razvojni fazi 
bilčenja do latenja trav. (foto: Roman Rupnik)

Elektronski vnos zbirne vloge je 
možen tudi po 15. maju 
Upravičence do subvencij v kmetij-
stvu, ki zbirne vloge za leto 2010 še niste 
oddali prek spletnega vstopnega mesta 
http://www.e-kmetija.gov.si obveščamo, da 
lahko to še vedno storite v zamudnem roku 
(najpozneje do 9. junija) na izpostavi KSS 
Logatec. Pri tem se vam bo za vsak zamudni 
dan odbil 1 odstotek pripadajočih sredstev.

V juniju elektronsko izpolnje-
vanje vlog za živalske premije – 
Zajem GOV
Od 1. do 30. junija bo na izpostavah KSS po-
tekalo prvo obdobje računalniškega izpol-
njevanja vlog za pridobitev posebne premije 
za bike in vole (zakol, izvoz, odprema) ter za 
dodatno plačilo za ekstenzivno rejo ženskih 
govedi (krave dojilje in tudi molznice – od-
visno od števila mlečnih kvot) za leto 2010.
1. Posebna premija za bika (zakol od 1. 1. 
2010 do 31. 5. 2010), v višini 136,50 evra pri-
pada rejcu, če izpolnjuje naslednje pogoje:
• je oddal zbirno vlogo za neposredna pla-

čila 2010,
• zakol bika v Republiki Sloveniji (masa 

toplih polovic mora biti večja ali enaka 
188,8 kg (trup najmanj 185 kg hladne 
klavne mase) oz. da je imela žival ob zako-
lu najmanj 340 kg žive teže), 

• izvoz izven EU (starost bika mora biti naj-
manj 9 mesecev),

• odprema-izvoz v države članice EU (sta-
rost na dan vložitve zahtevka mora biti 
najmanj 9 mesecev); zahtevek v pisni obli-
ki je treba skupaj z originalnim potnim 

listom poslati na AKTRP, preden žival za-
pusti območje RS; v obdobju do treh me-
secev po odpremi pa je treba na AKTRP 
poslati še odpremno izjavo,

• obdobje obvezne reje mora biti najmanj 2 
meseca,

• žival mora biti registrirana v centralnem 
registru goveda (CRG), 

• žival mora biti registrirana v CRG na 
kmetijskem gospodarstvu, ki zahteva pre-
mijo,

• podatki (premiki-prihodi, odhodi) v regi-
stru morajo biti urejeni, 

• v primeru izvoza je treba na AKTRP po-
slati izvozna dokazila.

2. Dodatno plačilo za ekstenzivno rejo žen-
skih govedi je od prejšnjega ločen zahtevek 
in pripada upravičencu, ki redi krave za mle-
ko ali meso, mesne ali kombinirane pasme 
oz. križanke z mesnimi pasmami, namenje-
ne za rejo telet. Podporo v predvidenem zne-
sku 190 evrov na žival je mogoče pridobiti 
za krave, ki so telile od 11. decembra 2009 
do 31. marca 2010. Poleg  izpolnjevanja zah-
tev standarda za identifikacijo in registraci-
jo morajo omenjene krave s teletom ostati 
na kmetijskem gospodarstvu še najmanj 2 
meseca. Izjeme so situacije, ko pride do mr-
tvorojenega teleta – abortusa, pogina teleta 
pred iztekom dvomesečnega obdobja, višje 
sile in izjemne okoliščine (smrt nosilca, dalj-
ša opravilna nesposobnost, hude naravne 
nesreče, izbruh kužne bolezni) ter če od da-
tuma telitve do datuma oddaje zahtevka še 
nista minila dva meseca. Krava dobi v tem 
primeru podporo, če se priloži potrdilo o 
odvozu teleta v kafilerijo. Od ugotovljenih 
kmetijskih zemljišč v uporabi mora biti na 

KMG najmanj 30 odstotkov travnatih po-
vršin – GERK-ov z rabo 1222, 1300, 1321, 
1800 in 1430 (do zdaj je bilo 50 odstotkov 
travnatih površin).

Z zgodnjo košnjo do 
kakovostne travne silaže
Pogosto je za slabšo kakovost travne silaže 
kriva prepozna košnja, ki znižuje hranilno 
vrednost in prebavljivost krme. Poleg tega se 
ostarela krma slabše silira in živali take krme 
manj pojedo. Predvsem rejci govedi, ki se 
intenzivno ukvarjate s proizvodnjo mleka ali 
prirejo mesa, morate strmeti k temu, da ko-
site čim bliže optimalnemu času košnje – to 
je v razvojni fazi bilčenja do latenja trav, ko 
je njena prebavljivost več kot 70-odstotna in 
ima vsebnost vlaknine le do 22. 
 V kolikor vam dopušča vreme, morate 
pokošeno travno maso oveneti na 35 do 40 
odstotkov suhe snovi. To najlažje dosežete, 
če vrste po dopoldanski košnji takoj raztrosi-
te, kajti na začetku so listne reže še odprte in 
krma se zato hitreje suši. Poznejše večkratno 
obračanje povzroča mehanske izgube. Če je 
masa za siliranje premalo ovela, bo imela si-
laža slab vonj in je živali ne bodo rade jedle 
(klostridijske silaže), če pa bo silažna masa 
preveč uvela, bo silaža pozneje plesnela ali 
pa se bo pri odvzemu grela (aerobno kvarje-
nje). V primeru, da vam pokošeno, že uvelo 
travo zmoči dež, je velika verjetnost, da se 
vam bo taka silaža pokvarila. 
 Še opozorilo tistim KMG, ki v okviru 
Kmetijsko okoljskega programa uveljavljate 
ukrep ETA (ohranjanje ekstenzivnega travi-
nja): Košnja mora biti izvedena po polnem 
cvetenju glavnih vrst trav.

Kmetijski svetovalec Roman Rupnik

Jaz sem eko

Jaz ne mečem smeti po tleh.
Jaz ne mečem smeti mimo koša.
Jaz mečem smeti v koš.
Moja pesem se smeji, 
ker zemljo čuvam
in pomagam naravi.
Jaz bi naravi pomagala,
ker je sončna.
Naša zemlja trpi
brez eko osveščenih ljudi.
Očistimo slovenijo!
Dajmo, potrudimo se!
Naj zemlja ozdravi!
Naj nikoli do konca ne zboli!
In smeti naj izginejo!
Mi to zmoremo!

Nadja Kovačević, 3. a, OŠ Tabor
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Ljubezen, ki se je rodila iz prijateljstva

Logatčan Boštjan Oblak je vzel prikupno Tonko iz Črne Gore. 
(foto: osebni arhiv)

Tonka in Boštjan Oblak sta mladoporočenca, ki pri odloča-
nju za skupno življenje nista dolgo pomišljala, saj se vse od 

prvih skrivnih zmenkov pred dobrim letom in pol do danes po-
čutita ustvarjena eden za drugega. Prstana sta si pred logaškim 
županom in matičarko izmenjala 17. aprila, v novi poročni dvo-
rani na občini Logatec. Želita si, da bi v prihodnosti v Logatcu 
tudi živela, saj je to Boštjanov rodni kraj.

Prvič sta se zagledala na delovnem mestu, v podjetju T2, kjer de-
lata še danes. Kot pravi Boštjan, je Tonka, ki jo je želja po študiju 
pred sedmimi leti pripeljala iz Črne Gore v Slovenijo, takoj prite-
gnila njegovo pozornost, »saj je bila drugačna od ostalih punc«. 
Dodal je, da sta ga njena prijaznost in dobrosrčnost takoj omrežili. 
Dolgo časa, skoraj eno leto, sta se zaljubljenca videvala na skrivaj, 
hodila na kavice, se veliko pogovarjala in si zaupala, vendar pa no-
beden od njiju ni naredil konkretnega koraka proti trdnejši zvezi. 
Lansko poletje sta šla, še vsak s svojo družbo, na morje, jeseni pa 
se je Tonka opogumila in Boštjana povabila na večerjo. Od takrat 
sta neločljiva, vendar pa sta postala par šele nekoliko pozneje. Na 
njuno nerazdružljivost so namreč začeli namigovati že njegovi 
starši, pa tudi Boštjan se je zbal, da bi mu ob njegovi neodločnosti 
Tonka ušla kam drugam. Po njenem rojstnem dnevu so se meglice 
razkadile in kmalu sta na facebooku objavila, da sta par. Za prehod 
iz starega v novo leto sta se z avtom odpravila k Tonkini družini v 
Črno goro, kjer so Boštjana zelo lepo sprejeli. Pravi, da so ga stregli 
od spredaj in od zadaj. Kmalu po vrnitvi z izleta, januarja letos, je 
Boštjan Tonko na kolenih zaprosil za roko in bodoča nevesta je 
seveda z veseljem privolila. 

(foto: osebni arhiv)

Na praznik dela, 1. maja, sem se okrog trinajste ure spreho-
dil skozi središče Dolnjega Logatca, po Cankarjevi cesti, kjer 

kljub prečudovitemu pomladanskemu vremenu nisem srečal no-
benega človeka. Na cesti sem videl le dve izobešeni zastavi, na go-
stilni Korenčan in drogeriji Vapas.

Besedilo in foto: France Brus

 Sprva sta se zaradi finančnih razlogov želela poročiti le v ožjem 
krogu družine in prijateljev, ker pa so jima sorodniki velikodu-
šno priskočili na pomoč, je poročni dan potekal po vseh »reglcih«, 
vključno z barantanjem za nevesto, ki jo je ženin naposled le uspel 
»kupiti«. Temu je sledila poroka v poročni dvorani v upravnem 
centru, ki sta jo oba zelo pohvalila, bila pa je tudi dovolj prostorna 

za vseh 50 svatov. Cerkveno poroko sta preložila na drug termin, 
saj bi bilo po njunih besedah oboje prevelik zalogaj za en dan. 
Zabava se je nadaljevala v Kranju, kjer je na presenečenje vseh 
Boštjan celo noč plesal, pa čeprav se je plesu do takrat izogibal v 
velikem krogu.

 Mladoporočenca že nekaj časa živita v najemniškem stanova-
nju v Ljubljani. Kot pravita sama, v življenju zelo uživata, saj sta 
hvaležna za ljubezen, ki se je rodila iz pravega prijateljstva. Izre-
dno rada skupaj kuhata, se družita s prijatelji, skupaj se odpravita 
na fitnes in skupaj rada pogledata kakšen dober film. Na medene 
tedne bosta verjetno še malo počakala, ko pa se bosta zanje odlo-
čila, bodo zagotovo v slogu robinzonskih počitnic, daleč od ljudi 
ter z vsemi komunikacijskimi pripomočki na off. Tako kot je bilo 
marsikaj na njuni dozdajšnji poti zelo spontano, bo verjetno tudi 
odločitev za medene tedne taka. Ob koncu našega pogovora sta 
enodušno pritrdila, da sta še vedno zaljubljena, da bi njuna ljube-
zen večno trajala, pa jima želimo tudi v uredništvu Logaških no-
vic.

Saša Musec
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L Pisali ste nam

Spoštovani prebivalci Martinj Hriba in uporabniki ekološkega 
otoka na območju Jačke 20 (nasproti nekdanje trgovine Breza)

Glede na nedavno vseslovensko čistilno akcijo (ki zagotovo ne bo 
odpravila vseslovenske problematike odlaganja in odmetavanja 

smeti) in veliko besedi o skrbi za naše okolje, se na Vas obračam z 
glasno željo in prošnjo obenem: «Ozrite se na omenjeni ekološki otok 
in dobro POGLEJTE okolico zabojnikov!« Morda boste spregledali in 
uvideli, kje in kakšna je naša skrb za okolje! Ob pogledu na okolico 
zabojnikov in kopico razmetanih/nametanih odpadkov ob njih, se že 
več let zgražam in ugotavljam, da so naša dejanja glasnejša od besed.
Bojda pravijo domačini naselju na Martinj hribu logaški Beverly 
Hills. Bržkone zaradi novih in velikih hiš, ki so se na tem območju 
razbohotile v pičlih nekaj letih. Ob tem bi seveda pomislili, da so v 
takem naselju ozaveščeni ljudje, ki imajo radi red, ne samo v okolici 
svojih hiš, temveč tudi v širšem okolju. Pa je tukaj spet ena izmed šte-
vilnih vseslovenskih nasprotij in potrditev prastarih resnic: Obleka ne 
naredi človeka (pa tudi hiša ne) in Ni vse zlato kar se sveti.
 Čeprav so prebivalci neposredne bližine ekootoka na zabojnike že 

lepili liste s prošnjo, naj se vendarle odpadke odlaga v zabojnike in ne 
odmetava ali nalaga poleg, njihova prošnja ni obrodila sadov. Vsled 
tega kot tudi zaradi večletnega soočanja z nesnago v okolici zaboj-
nikov, Vas v upanju, da se v vsakem izmed nas prebudi vsaj kanček 
odgovornosti do našega okolja, pozivam: odlagajmo odpadke v zaboj-
nike in ne zraven. Če so polni, imejmo toliko potrpljenja, da odpadke 
obdržimo doma, dokler niso zabojniki spet prazni. Kartonske škatle, 
pogosto naložene v kupih ob zabojnikih ali razmetane po bližnjem 
travniku, lahko uspešno raztrgamo in posamezne kose oddajamo v 
zabojnik. Zabojnik za papir ima dve odprtini, za dosego druge je treba 
opraviti zgolj en korak. Pogosto je namreč ena odprtina popolnoma 
zapolnjena, druga, na nasprotni strani, pa prazna. Mogoče  pa bo po-
magala že misel: Kar ne počnemo pred lastnim pragom, ne počnimo 
drugje.
 S sloganom Naše okolje je naše zrcalo Vas lepo pozdravlja so-pre-
bivalka,

mag. Suzana Šumer, univ. dipl. biol.

Znašanje nad živalmi

Že nekaj let se po delu Martinj hriba (okoli Poljske in Gozdne poti) 
dogajajo kar se da umazane reči glede malih domačih živali. Dol-

go časa ni nihče spregovoril o tem, zdaj pa sem se odločil, da je treba to 
dati v javnost. Pred dobrima dvema letoma je bila zastrupljena moja 
psička, ki se je sicer hvala bogu rešila, a ima vseeno posledice. Bolj 
pereč problem pa so izginotja in pretepanja mačk. V treh letih smo 
imeli pri hiši vsaj pet mačk, ki so dočakali nekaj mesecev in tja do leta 
in pol, nato pa skrivnostno izginile. Pred tremi ali štirimi tedni se je 

ponovilo; zjutraj je maček odšel ven, potem pa ga kar ni in ni bilo na-
zaj. Včeraj (20. april) pa se je zgodil dogodek, ki je presegel vse meje in 
mi je po domače rečeno »dvignil pokrov«. Nekdo je udaril še drugega 
mačka po glavi z neko ostro zadevo, tako da ne vemo, ali bo preživel 
ali bo tudi ta končal v črni luknji. Vem, da naši primeri niso osamlje-
ni, prav zato želim s tem pismom opozoriti krivca, naj malo pomisli, 
kaj počne, in naj si najde kak drug hobi, ker je ta krut, nagnusen in 
ima posledice. S krutimi dejanji proti živalim škoduje lastnikom in ta 
škoda ni zanemarljiva. Počasi se nam zdi že brez veze prinašati živali 
k hiši, če pa z njimi ni sreče …

Matjaž Lukančič

Na REFERENDUMU 
 o arbitražnem sporazumu o meji s Hrvaško 

bomo glasovali P R O T I

- ker predlog ne daje zagotovila za ohranitev 
teritorialnega stika z mednarodnimi vodami 

in
- ker se Slovenija ne pogaja o ozemljih, 
 ki so nesporno njena.

»Postavimo se za Slovenijo!«

Občinski odbor SLS Logatec

Vljudno vabljeni na omizje 

»REFORMA 
POKOJNINSKEGA SISTEMA«,

ki bo v 
ponedeljek, 24. maja 2010, ob 18. uri, 

v Narodnem domu Logatec. 

Tematiko bo predstavil minister za delo, družino 
in socialne zadeve dr. Ivan Svetlik. Na omizju 
bodo sodelovali tudi predsednik in poslanec SLS 
mag. Radovan Žerjav ter poslanci SLS Jakob 
Presečnik, Franc Bogovič, Gvido Kres, Franc 
Pukšič ter Janez Ribič, predsednica SŽZ pri SLS 
Nada Skuk in drugi.

Slovenska ženska zveza OO SLS Logatec
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10. Logaški pomladni festival 
Veris 2010

12.  6., 19.30 Simfonični orkester GŠ Logatec in združeni mladinski zbori, 
koncert v večnamenski športni dvorani.
13.  6., 19.30 Godalni kvartet Calisto, koncert v cerkvi sv. Nikolaja.
14.  6., 17.00 Margareta Gregorinčič, klavir, Chopinovo in Schumannovo po-
poldne, recital v dvorani GŠ Logatec.
14. 6., 19.30 Baročni trio (Nina Kompare Volasko, sopran, Aleš Klančar, tro-
benta, Polona Gantar, orgle), koncert v cerkvi sv. Nikolaja.
15. 6., 17.00 Gledališče za najmlajše, delavnica v dvorani GŠ Logatec (pred-
hodna prijava).
15. 6., 19.30 Trio Ristič (Sofia Ristič, harfa, Mojca Menoni Sikur, violina, Mar-
tin Sikur, violončelo), koncert v cerkvi sv. Nikolaja.
16. 6., 17.00 Svet lutk, delavnica v dvorani GŠ Logatec (predhodna prijava).
16. 6., 19.30 Akademski pevski zbor Tone Tomšič, koncert v cerkvi sv. Ni-
kolaja.
17. 6., 17.00 Folklorni plesi, delavnica v dvorani GŠ Logatec (predhodna pri-
java).
17. 6., 19.30 Jani Moder kvartet, koncert na Trgu sv. Nikolaja.
18. 6., 17.00 Božena Angelova, violina, Minka Popović, klavir, koncert v dvo-
rani GŠ Logatec.
18. 6., 19.30 Skupina Same babe, koncert na Trgu sv. Nikolaja.
19. 6., 19.30 Orkester Slovenske policije, koncert na Trgu sv. Nikolaja.
V primeru dežja se prireditve s Trga sv. Nikolaja prestavijo v večnamensko špor-
tno dvorano. Na delavnice se prijavite prek e-pošte gslogatec@gslogatec.si ali 
oi.logatec@jskd.si oz. osebno v GŠ Logatec ali na JSKD OI Logatec. 

www.festivalveris.si

Teden vseživljenjskega učenja 
v občini Logatec

Prireditve ob letošnjem, 15. Tednu vseživljenjskega učenja bodo med 17. in 23. 
majem oz. v razširjenem terminu med 1. majem in 30. junijem; nekaj jih bo tudi na 
Logaškem.
17. 5.–21. 5., ob 17. uri
Izidor Zelenc, Hotedršica 28: primer dobrih praks učinkovite rabe energije in 
obnovljivih virov energije (URE in OVE): kotel na žaganje, 160 kW, 16 m2 ploščatih 
SSE, solarni bojler, 500 l, rekuperator zraka, rastlinjak. Obvezna najava: 041 891 710.
Miran Jernejčič, Laze 28: primer dobrih praks URE in OVE: vzorna in subtilna 
obnova 180 let stare hiše. Obvezna najava: 041 617 252.
Krešo Šavrič, Cesta 5. maja 24, Logatec: primer dobrih praks URE in OVE: kotel na 
palete, 15 kW, skladišče peletov in zaprt sistem za polnjenje (gibljive cevi), 300-litrski 
bojler za sanitarno vodo. Obvezna najava: 041 370 446.
Janez Mihevc, Loka 37, Logatec: primer dobrih praks URE in OVE: vzorna 
novogradnja, toplotna črpalka, 300 l. Obvezna najava: 041 990 894.
Brane Dolenc, Petkovec 49: primer dobrih praks URE in OVE: 12 m2 sprejemnikov 
sončne energije (samogradnja), hranilnik tople vode, 1000 l, prenosnik toplote, 60 l. 
Obvezna najava: 031 630 803.
Marjan Kunc, Rovte 16: primer dobrih praks URE in OVE: kotel na žaganje, 220 
kW, sušilnica lesa, priprava sekancev (drobljenje) iz ostankov proizvodnje. Obvezna 
najava: 040 750 676.

Tečaj lokostrelstva
Lokostrelsko društvo Logatec vabi vse, ki jih zanima lokostrelstvo, 

da se udeležijo 10-urnega tečaja lokostrelstva, 
ki bo v Centru vojnih veteranov Slovenije.

Tečaj se bo začel 8. 6. 2010 ob 18.00. Cena: 30 eur.
Prijave zbiramo na telefonski številki  041 347 679.

Lokostrelsko društvo Logatec

Knjižnica Logatec
01 754 17 22, knjiznica.logatec@log.sik.si, www.log.sik.si

pon., sre., pet. 9.00–19.00, tor., čet. 12.00-19.00, sob. 8.00–13.00

Krajevna knjižnica Rovte
tor. 15.00–19.00, čet. 12.30–19.00

Krajevna knjižnica Hotedršica
sre., pet. 16.00–19.00

Krajevna knjižnica Vrh Sv. Treh Kraljev
tor. 12.30–14.30, pet. 17.00–19.00

19. 5., 8:00–12:00, 13:00–16:00
Dan odprtih vrat Območne obrtne zbornice Logatec, Tržaška c. 1, Logatec. 
Informacije s področja podjetništva: vpisovanje v poslovni in obrtni register, o 
mojstrstvu, poklicnem izobraževanju in zadevah, povezanih z gospodarskim utripom 
in okoljem, v katerem poslujejo predvsem mikro in majhna podjetja ter posamezniki.
2. 6., 16:00–19:00
Demonstracija programa e-učenja Tense Buster, Rossana, d.o.o., Tržaška cesta 
17, Logatec. 
Medgeneracijsko učenje Učeča se družina, Rossana, d.o.o., Tržaška cesta 17, 
Logatec. Možnost učenja tujih jezikov kot e-učenje za vso družino na različnih 
stopnjah.
3. 6., 16:00–17:30
Demonstracija programa e-učenje za učitelje Author Plus, Rossana, d.o.o., 
Tržaška cesta 17, Logatec.
3. 6., 17:30–19:00
Demonstracija programa e-učenje za učitelje Results Manager, Rossana, d.o.o., 
Tržaška cesta 17, Logatec. 
4. 6., 13:00–15:00
Delavnica za učitelje Spremljanje dela učečega s pomočjo programa Results 
Manager, Rossana, d.o.o., Tržaška cesta 17, Logatec
Delavnica za učitelje Izdelava e-gradiv s pomočjo programa Author Plus, Rossana, 
d.o.o., Tržaška cesta 17, Logatec

Napovednik prireditev
18. 5., 19.00 Predavanje Pleveli okrog našega doma so odlična 
hranila, zdravila in gnojila, Maura Arh, univ. dipl. oec. in ekologinja 
prehrane, v Narodnem domu v Logatcu, vhod skozi knjižnico, 
vstop prost. Org.: Knjižnica Logatec, 754 17 22.
20. 5., 20.00 10. nastop učencev GŠ Logatec v šol. l. 2009/10, v 
GŠ Logatec, vstop prost. Org.: GŠ Logatec, 759 07 30.
22. 5., 13.00–19.00 39. Tek prijateljstva - Hotedršica 2010. Info.: 
Bogdan Bošnjak, 041 272 022.
22. 5. Tretji pohod po Planinskem polju, ob 9.30 izpred POŠ 
Laze. Pot: galerija Prestorjevih (ogled fotografij Milana Jerana), 
potem na polje, čez Unico do razvalin cerkve sv. Duha, do 
Ravbarjevega stolpa in v Planinsko jamo. Na poti bodo predstavili 
zdravilne zeli Planinskega polja in lovstvo. Org.: Turistično društvo 
Lanski vrh, prijave od 17. do 21. 5. na td.lanskivrh@gmail.com, 
041 376 278 (Janez Šabec), 041 863 624 (Branko Simšič).
28. 5., 20.00 Zaključni koncert solistov in komornih skupin GŠ 
Logatec, v GŠ Logatec, vstop prost. Org.: GŠ Logatec, 759 07 30.
1. 6., 17.00 Lutkovna predstava za otroke ob zaključku ur 
pravljic Kam pa kam kozliček (gledališče Lutke Zajec), v Krajevni 
knjižnici Rovte, vstop prost. Org.: Knjižnica Logatec, 754 17 22.
3. 6., 17.00 Lutkovna predstava za otroke ob zaključku ur 
pravljic Kužek in muca (Gledališče TRI), v Knjižnici Logatec, 
vstop prost. Org.: Knjižnica Logatec, 754 17 22.
5. 6., 9.00–18.00 3D lokostrelsko tekmovanje, v centru vojnih 
veteranov Slovenije v Logatcu. Org.: LD Logatec, 041 347 679.
8. 6., 18.00 Začetek tečaja lokostrelstva, v centru vojnih 
veteranov Slovenije v Logatcu. Org.: LD Logatec, 041 347 679.
10. 6., 20.00 Odprtje samostojne kiparske razstave Franca 
Godine; male plastike in kipi v naravni velikosti, v Stekleni galeriji 
v Logatcu.
Razstava Slikarska pomlad, slikarska in risarska dela 
udeležencev spomladanskih slikarskih delavnic, Galerija v hiši 
sonca, Notranjska 14, Logatec. Razstava. Do 28. maja, pon.–pet. 
9.00–13.00, vstop prost. Org.: JSKD OI Logatec, 759 17 40.
Razstava otroških ilustracij, nastalih v delavnici s priznanim 
ilustratorjem Adrianom Janežičem, Krajevna knjižnica Rovte. Do 
27. maja, tor. 15.00–19.00, čet. 12.30–19.00, vstop prost. Org.: 
JSKD OI Logatec, 759 17 40.
Samostojna razstava Vida Sarka Risba razvoja, v samostanu 
lazaristov na Mirenskem gradu pri Novi Gorici. Do 31. maja, vsak 
dan od 8.00 do 20.00 (pozvonite na vratih samostana). Info.: Vid 
Sark, 031 598 803.

Ure pravljic
četrtek, 16.30, Knjižnica Logatec
četrtek, 16.00, Knjižnica Rovte

Org.: Knjižnica Logatec, 754 17 22.
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L Zahvale/Pisali ste nam

Zahvala
Življenje niso dnevi,

ki so minili,
temveč dnevi,

ki smo si jih zapomnili.

Marijan Celarc

Ob prerani izgubi dragega atija, sina, moža, brata in strica 
se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem in so-
rodnikom, ki ste nam pomagali v teh dneh. Iskrena hvala 
osebju Kliničnega centra v Ljubljani, PGD Rovte in PGD 
Petkovec, pogrebni službi Pečkaj in g. župniku Janezu Pe-
trič za lepo opravljen cerkveni pogrebni obred. Iskrena 
hvala vsem Vam, ki ste ga obiskovali v času njegove bo-
lezni, vsem Vam, ki ste darovali cvetje in sveče, in vsem 
Vam, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi 
zadnji poti.

Vsi njegovi

Zahvala
Gospod je moj pastir, nič mi ne manjka;
na zelenih pašnikih mi daje ležišča.
K vodam počitka me vodi;
mojo dušo poživlja.
Vodi me po pravih potih
zaradi svojega imena.
Tudi če bi hodil v temni dolini, 
ne bom se bal hudega, ker si ti z menoj:
tvoja gorjača in tvoja palica
sta mi v tolažbo.
Pogrinjaš mi mizo
vpričo mojih nasprotnikov;
z oljem mi glavo maziliš,
moj kelih je zvrhan.
Dobrotljivost in milost mi sledita
vse dni mojega življenja
in v Gospodovi hiši bom prebival
najdaljše čase.
(Psalm 22 (23)

Marija Kermavnar 
(1930–2010)

Ob boleči izgubi drage mame Marije Kermavnar, rojene 
Rupnik, se iskreno zahvaljujemo zdravnicama Katarini 
Turk in Janji Šešok ter ostalemu osebju ZD Logatec. Hvala 
Karitasu Logatec za izposojene medicinske pripomočke. 
 Zahvaljujemo se prijateljem, sorodnikom, sose-
dom in znancem, ki ste jo obiskovali. Hvala za vsa pisno in 
ustno izražena sožalja, darovane sv. maše, sveče in cvetje. 
Zahvala pogrebni službi in pevcem Raskovec.
 Posebna zahvala gospodu župniku Franciju Ka-
duncu, ki je mamo redno obiskoval in gospodu župniku 
dr. Stanislavu Matičiču, ki ji je v težkih preizkušnjah vlival 
pogum. Obema iskrena zahvala za poslovilne besede in 
opravljeno sv. mašo.
 Hvala vsem, ki ste nam pomagali in mamo pospre-
mili na njeni zadnji zemeljski poti.

Vsi njeni

(pogled z druge strani)

Ker sem prepričana, da bodo te Logaške novice polne podatkov 
o uspešnosti vseslovenske čistilne akcije, v tem članku ne bom 

govorila o raznih statističnih rekordih, ki smo jih v Logatcu dosegli 17. 
aprila. Moj namen je drugačen.
 Tudi sama sem bila ena od udeleženk akcije, čeprav verjetno že od 
otroštva naprej ne mečem smeti po tleh. Še vedno mi namreč odzvanja 
v ušesih stavek moje mame, ki mi je vedno, kadar sem dobila kakšen 
bonbon, naročila, naj papirček spravim v žep in ga pozneje vržem v 
smeti. V žep sem ga res pospravila, vendar tudi zato, ker so bili pa-
pirčki bonbonov vedno tako lepo svetleči in šumeči, da smo jih otroci 
mnogokrat zbirali kot zaklad.
 S tem prispevkom se obračam na tiste, ki skrbijo, da divja odlaga-
lišča odpadkov ostajajo še naprej divja odlagališča. Ti, žal, sami nič 
ne ukrenejo, da bi Slovenija od 17. aprila naprej ostala čistejša vsaj 
za toliko smeti, kolikor smo jih pobrali v tej akciji. Zato bi bil res že 
čas, da z odmetavanjem vam nepotrebnih smeti prenehate in s tem 
ne povzročate dodatnih stroškov za čiščenje naše okolice. Res je, da je 
bilo veliko prostovoljcev, vendar akcija vseeno ni bila zastonj. Ali ste 
se vprašali, kaj vse bi lahko za denar (porabljen za rokavice, vrečke, 
razne prevoze, itd.) kupili v vrtcih, šolah in bolnišnicah? Koliko so-
cialno ogroženim otrokom bi lahko plačali počitnice? Tudi v logaški 
občini jih imamo kar precej. Koliko hrane bi lahko kupili za zapuščene 
živali v zavetiščih? Kje vse bi lahko postavili igrala za naše najmlajše? 
Povabili v goste kakšnega priznanega pevca ali pop skupino? Lahko bi 

se srečali na vseslovenskem pikniku in bi porabili denar zato, da bi se 
družili in se imeli »luštno«.
 Poznam kar precej poti v okolici Logatca. Posebej me jezi, da so 
nekatera divja odlagališča že »privatna«, saj se iz odloženih odpadkov 
točno vidi, kdo zelo nepremišljeno onesnažuje videz okolice. Včasih pa 
je zaradi odpadkov ogroženo tudi zdravje. Ne samo naše, temveč so 
ogrožene tudi živali in rastline.
 Zaradi sebe in bodočih generacij prosim vse »polnilce« divjih od-
lagališč, naj s svojim početjem prenehajo. Ravno tako bi želela, da pri-
vatniki vsaj del sredstev, ki jih pridobijo s svojo dejavnostjo, namenijo 
pravilnemu odlaganju odpadkov. Vse kaže, da se ne zavedajo, da so 
tudi oni del prelepe Slovenije. Tudi njim bo ta obrnila hrbet, ko bo 
preveč zbolela. Kaj bomo naredili takrat? Strokovnjaki so nas že precej 
časa nazaj svarili … To pa je že druga zgodba. 

Marinka Istenič
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L Knjižnica Logatec

Povabilo subjektom za oddajo vloge 
za pridobitev pravice do uporabe 

znamke Zeleni kras
Na podlagi Pravilnika o uporabi znamke Zeleni kras, sprejetega na 
39. seji Sveta Notranjsko-kraške regije dne 13. aprila 2010, vabi-
mo potencialne upravičence k oddaji vloge za pridobitev pravice 
do uporabe znamke. Zeleni kras je znamka območja Notranjsko-
kraške regije in je plod sodelovanja občin Bloke, Cerknica, Ilirska 
Bistrica, Logatec, Loška dolina, Pivka in Postojna. Znamka se lah-
ko uporablja za promocijo občin in geografskega območja ter za 
promocijo oz. trženje blaga in storitev, nastalih na geografskem 
območju znamke.
 Upravičenci, pogoji in postopek za pridobitev pravice so 
določeni v Pravilniku o uporabi znamke, ki je skupaj s potrebnimi 
obrazci objavljen na spletni strani www.zelenikras.si. Obrazce in 
informacije o prijavi dobite tudi pri skrbniku znamke: RRA No-
tranjsko-kraške regije, d.o.o., Prečna ulica 1, 6257 Pivka, info@
rra-nkr.si , T: 05 72 12 243 ali 05 72 12 240 (kontaktna oseba: 
Mateja Simčič).

Mag. Boštjan Požar
Direktor RRA Notranjsko-kraške regije, d.o.o.

Novo v knjižnici
LEPOSLOVJE
Slovensko
BEVC, C.: Odbleski (poezija)
FLUHER, S.: Deklica z vprašajem
FRUMEN, T.: Razkritje temnih senc
JANEŽIČ, S.: Janez Goričan: dnevnik 
mladega duhovnika: Trst 1945-1950 (spomini, 
dnevniki)
JESIH, M.: Stihi = Pesmi (poezija) 
KUCHLING, M.: Umor v zaspanem mestu 
(kriminalni r.)
MALENŠEK, M.: Črtomir in Bogomila (zgod. 
r.)
MIKIČ, N.: Nedosegljive sanje: v sistemu 
rejništva in ustanov (avtobiografski r.)
PAČNIK, A.: Mwinda: oljenka ob reki Kongo: 
izpoved misijonarja (spomini, dnevniki)
PANGERC, P. P.: Igre nedolžnosti (poezija)
*SIVEC, I.: Saga o Karantaniji. Del 1, Kralj 
Samo (zgod. r.)
*SIVEC, I.: Saga o Karantaniji. Del 2, Cesar 
Arnulf (zgod. r.)
ŠALAMUN, T.: Mrzle pravljice (poezija)
VIDMAR, J.: Pleme
*VIRK, J.: Ljubezen v zraku
Tuje
*ADIGA, A.: Beli tiger
ALI, N.: Jaz, Nojud: prodana, prisilno 
poročena in ločena pri desetih letih 
(avtobiografski r.)
*BARBERY, M.: Eleganca ježa
BROWN, S.: Zrcalna podoba
CAIN, J. M.: Poštar pozvoni vedno dvakrat 
(krim. r.)
*CHRÉTIEN de T.: Vitez z levom ali Roman 
o Yvainu (poezija)
CRUSIE, J.: Lahkoživke
DIETRICH, W.: Ključ iz Rosette/2 (krim. r.)
DODD, C.: Takšna, kakršna si
*ERNAUX, A.: Leta
*FLORIAN, F.: Majhni prsti (roman)
GAVALDA, A.: Tolažba
GÓMEZ-J., J.: Emblem izdajalca (krim. r.)
GORDIMER, N.: Pobran
HOWARD, L.: Mackenzijeva gora
IGNATIUS, D.: Telo laži (krim. r.)
JOHNSON, J.: Pirati srca
KLEYPAS, L.: Za vsako ceno/3
LAGO, E.: Kliči me Brooklyn (roman)
LAURENS, S.: Vragova nevesta
LODGE, D.: Lepa služba
MILLER, A.: Pokrajina slovesa
NIFFENEGGER, A.: Njena skrivnostna 
dvojčica
PARKS, A.: Konec igre
PATTERSON, J.: 8. priznanje (krim. r.)
*PEETERS, K.: Véliki evropski roman
POWER, K.: Črn dan v Blackrocku (krim. r.)
RUFIN, J.-C.: Vonj po Adamu : (ekološki triler) 
(krim. r.)
TECCHI, B.: Egoisti
ULICKAJA, L. E.: Daniel Stein, prevajalec
WOODIWISS, K. E.: Snubec proti svoji volji

STROKOVNA LITERATURA
Filozofija
AUBREHT, D.: Nietzschejeva filozofija razlike
HRIBAR, T.: Fenomenološki etos
*KOMEL, D.: Potikanja
RICOEUR, P.: Živa metafora
*ROSSET, C.: Realno in njegov dvojnik: 
esej o iluziji
SVETLIČ, R.: Filozofija človekovih pravic
WARBURTON, N.: Filozofija: temeljna 
spoznanja 
YUVAL-D., N.: Spol in nacija
Mejne znanosti
JERŠEK, M.: Aoraum: knjiga modrih zmajev
LUKÁCS, B.: Nadangel Rafael sporoča
POGAČNIK, M.: Skrivno življenje zemlje: 
celovita šola geomantije
Psihologija
CVETEK, R.: Bolečina preteklosti: travma, 
medosebni odnosi, družina, terapija
EDELSTEIN, J. H.: On tako, ona tako: zakaj 
ženske ne štekajo, zakaj jih moški ne štekajo
GOSTEČNIK, C.: Me imata kaj rada
GOSTEČNIK, C.: Sistemske teorije in praksa

HARVEY, S.: Bodi ženska, razmišljaj kot 
moški: kaj si moški zares mislijo o ljubezni, 
intimnosti in razmerjih
Etika
LÜTZ, M.: Bog: kratka zgodovina Največjega
LÜTZ, M.: Veselje do življenja: brez 
sadističnih diet, obsedenosti z zdravjem in 
malikovanjem fitnesa: knjiga o tveganjih in 
stranskih učinkih pretirane skrbi za zdravje in 
o tem, kako uživati v življenju
Verstvo
GRÜN, A.: Mir srca: biti v sozvočju s seboj
JEFFERS, H. P.: Temne skrivnosti Vatikana: 
resnica in mit v arhivih Rimskokatoliške 
cerkve
MONBOURQUETTE, J.: Kako odpustiti?: 
odpustiti, da bi ozdravel – ozdraveti, da bi 
odpustil
O´MALLEY, J. W.: Prvi jezuiti
SLOMŠEK, M.: Znamenje časa
*TRUBAR, P.: Abecednik (1550): prevod v 
sodobni jezik (2. zv.)
Sociologija
MILGRAM, S.: Poslušnost avtoriteti
Pravo
*ŠIROK, M.: Zadnji rimski cesar: razpad 
italijanskega povojnega strankarskega 
sistema in politični vzpon Silvia 
Berlusconija
Gospodarstvo
AMIN, S.: Evrocentrizem: kritika neke 
ideologije
ARRIGHI, G.: Dolgo dvajseto stoletje: 
kapitalizem, denar in moč
FISCHER, J.: Družba, gospodarstvo, 
prebivalstvo: družbena in poklicna struktura 
prebivalstva na slovenskem ozemlju od druge 
polovice 19. stoletja do razpada habsburške 
monarhije
LAZAREVIĆ, Ž.: Plasti prostora in časa: 
iz gospodarske zgodovine Slovenije prve 
polovice 20. stoletja
SAMEC, N.: Delniške opcije: obligacijski, 
korporacijski, delovnopravni, insiderski, 
bilančni in davčni vidiki
Pravo
HEER, F.: Pravičnejši svet: ilustrirana 
zgodovina prava
LAMBERGER, I.: Gospodarski kriminal: 
gradivo za predmet Gospodarska kriminaliteta
LIZBONSKA pogodba: z uvodnimi pojasnili
Javna uprava
HAČEK, M.: Politiki in visoko javni uslužbenci: 
kdo vlada?
Pedagogika
ASTREI, G.: Starševske zmote
BYRON, T.: Mali vragci: (vodnik za 
spremembo vašega družinskega življenja in 
prijetnejše trenutke z otroki)
JELENC-K., S.: Andragoško svetovalno delo
MEEKER, M. J.: Močni očetje, močne hčere: 
10 skrivnosti, ki jih mora poznati vsak oče
PANJU, M.: Strategije za spodbujanje 
čustvene inteligentnosti v razredu
PRGIĆ, J.: Šolska in vrstniška mediacija: vse, 
kar morate vedeti o mediaciji v šoli
Narodopisje
*KARLIN, A. M.: Uroki ljubezni – uroki 
smrti: nenavadni običaji daljnih dežel
*OVSEC, D.: Praznovanje pomladi in velike 
noči na Slovenskem in po svetu
LEGAN C., J.: Za pr(a)vi korak: nepogrešljivi 
vodnik od zaroke do poroke
Ljudsko slovstvo
ŠTOK-V., N.: Štorjice od stráha: strašljive 
prigode iz slovenske Istre
Matematika
ŽELJKO, M.: Rešene naloge iz matematike 
s srednješolskih tekmovanj. Del 5, Izbirna in 
državna tekmovanja: 1997-2006
Fizika
DOMINKO, C.: Rešene naloge iz fizike z 
državnih tekmovanj: 3. del (2. zv.)
Kemija
BUKOVEC, N.: Naloge iz splošne in 
anorganske kemije za srednjo šolo
VRTAČNIK, M.: Naloge iz organske kemije za 
srednjo šolo
Biologija
*DARWIN, C.: O nastanku vrst: z 
delovanjem nravnega odbiranja ali 

ohranjanja prednostnih ras v boju za 
preživetje
Rastlinstvo
KOSMAČ, V.: Rastlinski ključ za določanje 
lastnosti rastišč
Živalstvo
JÄNNES, H.: Oglašanje naših ptic
Medicina
LOGAR, J.: Parazitologija človeka
ZADRA, E.: Točka G: (tantrični vodnik v 
skrivnostni svet ženske spolnosti)
Zdrava prehrana
D´ADAMO, P. J.: 4 načini zdravega življenja 
za 4 krvne skupine: individualizirani recepti 
za boljše zdravje in metabolizem ter za 
doseganje čim večje vitalnosti v vsakem 
življenjskem obdobju
DERVIŠEVIĆ, E.: Vodič športne prehrane
LÜTZNER, H.: Prerojeni s postom
Nosečnost
HROVAT-K., E.: Poporodni izziv: ko dvojina 
postane množina ---
Vrtnarstvo
LONČNICE: več kot 200 priljubljenih rastlin 
za stanovanje, hiše in delovno mesto
Kuharice
SHANNON, N.: Presni gurman: preprosti 
recepti za zdravo življenje
Management
HARFORD, T.: Dragi ekonomist pod krinko: 
najboljša pisma iz kolumne Dragi ekonomist
SCHUSTER, K.: 11 menedžerskih grehov, 
ki bi se jim morali izogniti: kako se vodilni 
kadri spravijo ob kariero, razum, zakonskega 
partnerja in veselje
Kiparstvo
BARBARIČ, M.: Rojena v ognju: glina, 
keramika in krasilne tehnike
Uporabna umetnost
GOLUB, Z.: Preženimo dolgčas: ustvarjati, 
pomeni dvakrat živeti
*RISBA na Slovenskem I: (1870-1950: 
Narodna galerija, Galerija Narodni dom, 
15. oktober–6. december 2009)

Grafika
POGAČNIK, M.: O litografiji
Glasba
POTREBUJEŠ, J.: Najlepše pesmi skupine 
Čuki (Glasbeni tisk): v notnem zapisu s 
priloženo zgoščenko
Film
BAZIN, A.: Kaj je film?
ZORMAN, B.: Sence besede: filmske priredbe 
slovenske literature: (1948-1979)
Šport
KALEJDOSKOP športa: uvod v športne 
študije
Jezikoslovje
LEČIČ, R.: Osnove slovenskega jezika: 
slovnični priročnik
STARC, S.: Časopisna oglaševalska 
besedila, reklame: struktura in večkodnost
Potopisi
MCCGREGOR, E.: Dolga pot naokrog: 
lovljenje lastne sence
Geografija
PRESTOLNICE Evrope
Biografije
*BERGMAN, I.: Laterna magica
*MANDELA, N.: Nepremagljiv: Nelson 
Mandela in igra, ki je ustvarila narod
REGAN, R.: Ko je kraljeval značaj: zgodba o 
Ronaldu Reganu
*STALIN, I. V.: Mladi Stalin
Svetovna zgodovina
DAVIES, P.: Nevarna razmerja: kolaboracija 
in druga svetovna vojna
OTT, I.: Otroci, žrtve vojne: trpljenje otrok v 
Jugoslaviji od 1942 do 1948
PEROVŠEK, J.: V zaželjeni deželi: slovenska 
izkušnja s Kraljevino SHS/Jugoslavijo: 
1918-1941
Zgodovina – Slovenija
JELENC, J.: Ledinska kronika: zgodovinske 
črtice ledinske župnije
* Še posebej priporočamo. 

Maja Gregorič
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L Pisali ste nam/Objava

Redarstvo?

V Sloveniji je čedalje težje živeti, pa pri tem v mislih nimam eko-
nomskih razlogov. To je zgodba zase: delovna mesta se krčijo 

kot po tekočem traku, odpirajo pa se nova in to taka, ki med prebi-
valce prinašajo dodatni nemir in krivice. V mislih imam razne duše-
brižnike, ki jim pravijo redarji in ki po svoji pameti pišejo drastične 
kazni za nepomembne prekrške, ki v določenih primerih to sploh niso.
 V prejšnji številki Logaških novic berem, da so redarji napisali 
726 plačilnih nalogov. Seveda so jih največ napisali ob visokih snežnih 
zametih in na raznih prireditvah. Sam sem bil ob visokem snegu pri 
zdravstvenem domu blokiran vsaj deset minut, ker nisem mogel spe-
ljati zaradi redarskega avtomobila, ki je zapiral pot. Torej profesional-
ni redoljubi lahko počnejo vse tisto, za kar kaznujejo občane. 
 Pri vsem tem me še najbolj zanima poanta tega kaznovalnega 
početja. Kazen doseže namen, če je vzgojna, berem v tematskih uč-
benikih. Iz podatkov pa je razvidno, da se vse početje permanentno 
ponavlja v veliko veselje oblastnikov. Denar seveda mora pritekati, če-
prav iz žepov že tako obubožanega prebivalstva. Nikjer ne zasledim, v 
kateri žep se steka ta vzgojno nabrani denar ter v kakšne namene? To-
rej je kaznovanje državljanov pomembna gospodarska panoga in kot 
primer lahko navedem, da so v Ljubljani za prihodnje leto že določili 
vsoto, mnogo višjo od letošnje, ki se mora nabrati iz tovrstne dejavno-
sti. To ni kaznovalna politika, to je planirano legalizirano ropanje. 
 22. aprila, ob 3:28:46 sem parkiral pred trgovino Tuš v Logatcu, 
tako piše na obvestilu redarstva. (V resnici je bila ura 15:28:46.) Par-
kirišče je bilo skoraj prazno. Šel sem po časopis in bil v minuti pri avtu, 
kjer me je čakalo obvestilo, da sem parkiral na parkirnem prostoru za 
invalide. V nadaljevanju berem, da mi redar listka ni mogel izročiti, 
ker sem bil nedosegljiv.

Talne označbe so komaj vidne, znak za invalide sredi parkirnega 
prostora pa je le slutiti.

Zelenico so vozniki s parkiranjem zorali v pravo njivo.

POVABILO K ODDAJI 
PONUDBE ZA ODDAJO 

STANOVANJA OBČINI V NAJEM
Občina Logatec na podlagi 154. člena Stanovanjskega za-
kona (Uradni list RS, št. 69/03, 18/04-ZVKSES, 47/06-
ZEN, 45/08-ZVEtL, 57/08-SZ1), vabi vse zainteresirane, 
ki imajo v lasti in na razpolago stanovanja, da le-ta po-
nudijo v najem za neprofitno najemnino Občini Logatec 
(z možnostjo kasnejšega odkupa). Ta jih bo, na podlagi 
podrobnejših meril, oddala v podnajem upravičencem do 
neprofitnih stanovanj.

 Ponudba naj vsebuje: osnovne podatke ponudnika 
(ime, priimek, podjetje, matična številka, …), število sta-
novanj, velikost in starost posameznih stanovanj (če jih 
je več) ter naslov na katerem se le-ta nahajajo.

 Občina Logatec sprejema pisne ponudbe do 1. 6. 
2010, s priporočeno pošiljko, na naslov: Občina Logatec, 
Tržaška cesta 50A, 1370 Logatec, s pripisom »Ponudba 
za oddajo stanovanja«. Pisno ponudbo lahko oddate tudi 
osebno v sprejemni pisarni Občine Logatec, Tržaška ce-
sta 50A, Logatec, I. nadstropje, v času uradnih ur.

 Dodatne informacije so na voljo na sedežu občine, 
v času uradnih ur, pri ga. Špeli Bezgovšek, na telefonski 
številki 7590 638 ali e-naslovu: spela.bezgovsek@loga-
tec.si.
     Janez Nagode

župan

 Menim, da bi morala biti funkcija redarstva mnogo več kot delo 
inkasantov na parkirnih prostorih. Predvsem pa me zanima, kako 
lahko zaračunavajo za prekršek, ki je samo namišljen. Kot vemo, mo-
rajo biti vsi prometni znaki, obvestila in opozorila jasno in nedvomno 
vidna in vzorno vzdrževana. Talne označbe pred trgovino Tuš pa to 
niso, najmanj pa iz voznikovega zornega kota, da o slabih vidnih po-
gojih niti ne govorimo. Sprašujem: zakaj ostala prometna signaliza-
cija ni v takem stanju, kot je to parkirišče. Prihranek bi bil ogromen, 
posledice pa …? Očitno bi morali plačilni nalog poslati, če, na drug 
naslov …  
 Zanimivo je tudi, da lahko v Logatcu stanovalci nekaterih blokov 
mirno parkirajo na zelenicah, čeprav je okoli blokov dovolj parkirnega 
prostora. To sicer niso več zelenice, temveč zorane njive. Redoljubov to 
ne zanima, je menda prenevarno.

 Kazen za parkiranje na neoznačenem pakiranjem prostoru je v 
mojem primeru 80 evrov. Za ta denar morajo delavci delati 20 do 25 
ur. Sicer pa vsak dela po svoji pameti, tudi če je nima. Nad njihovo 
modrostjo in odločitvijo se ne morem pritožiti – je torej to moja pra-
vica v tej »pravni državi«? Redarji operirajo z mojimi podatki. Meni 
pa so dali na znanje, da me je obravnaval REDAR O7 SLIKA 2. Ne 
vem, s kom operiram. Kaj je tukaj ime in kaj je priimek? Nekdo nekaj 
od mene hoče oz. me kaznuje, pa ne vem niti, kdo je, saj se skriva za 
nekimi psevdonimi. 

 In proti tej fiktivni osebi, ki mi je napisala vse prej kot fiktivno 
kazen, se niti pritožiti ne morem. Toliko o tem, da smo pred zakonom 
vsi enaki.

J. Žnidaršič
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Čistili smo LogatecL
Logatec smo čistili, pa smo ga tudi očistili?

1.700 prostovoljcev, predstavniki 25 društev, šolarji 
in otroci iz vrtca, starši, mladi in stari, vsi, ki 

jim ni vseeno, so 17. aprila na Logaškem čistili okoli 30 večjih 
ter številna manjša črna odlagališča. Komunalno podjetje je 
poskrbelo za 1.200 vrečk za embalažo, 1.500 vrečk za neko-
ristne odpadke in 800 rokavic, pa je vsega kljub temu zmanj-
kovalo. Razlog: preveč smeti. Na deponijo na Ostrem vrhu so 
navozili 53 ton odpadkov, med njimi veliko takih, ki so jih 
ljudje na zbirna mesta navozili kar od doma. A kljub temu 
lahko rečemo, da je akcija Očistimo Slovenijo v Logatcu uspe-
la. Odzivi ljudi, ki so čistili: »Ne moreš verjeti, koliko smeti. 
Kaj vse smo našli. Zakaj sploh imamo deponije, če pa nekateri 
raje kot tja smeti zapeljejo v naravo? Če bom zdaj videl koga, 
ki bi rad smetil, si bom zapisal registrsko številko in ga prija-
vil. Upam, da bodo tudi inšpektorji v prihodnje imeli oči na 
pecljih. Kazni za nepravilno odlaganje smeti bi morale biti 
višje. Upam, da se je akcija dotaknila tudi onesnaževalcev, če-
prav se nam pri čiščenju niso pridružili.«

Taborniki za sabo sicer ne puščajo smeti, so jih pa pridno pobirali 
za drugimi, najprej okoli taborniške koče na Naklu, nato pa v Ši-
rokih njivah. (foto: Tina Pivk) 

Otroci iz vrtca Kurirček in njihovi starši so bili začudeni nad ko-
ličino, predvsem pa nad raznovrstnostjo smeti, ki jih brezvestni 
ljudje odvržejo na travnike. (foto: Brane Pevec)

Ekipa Kluba logaških študentov je očistila kotanjo na polju pod 
Širokimi njivami. Med smetmi so našli gume, pralni stroj, hladil-
nik, akumulatorje, ogromne količine plastenk in konzerv pa tudi 
poginjene miši ter kravo ali konja. (foto: Jerca Korče)

V Hotedršici so se poleg številnih krajanov akcije udeležili skoraj 
vsi osnovnošolci. Klemen, Matjaž in Gašper so očistili grmovje nad 
Mladejem. (foto: Mateja Podgornik)

Katja in Beti iz Rovt: Tale pralni stroj je pa odslužil svojemu name-
nu. In zakaj ni na deponiji? (foto: Metka Bogataj)
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Čistili smo LogatecL

TKŠ društvo Grčarevec se je aktivno vključilo v akcijo Oči-
stimo Slovenijo. Ker sicer vsako leto ob dnevu zemlje or-

ganiziramo čistilno akcijo, smo jo izvedli rutinsko in profesi-
onalno. Udeležilo se je je skoraj pol Grčarevčanov. Podali smo 
se po cestah, kolovozih, travnikih in gozdu. Obiskali smo vse 
kotičke Grčarevca. Stari, predvsem pa mladi, smo hoteli doka-
zati, da nam ni vseeno za našo okolico in naravo in da bomo 
zanamcem zapustili čisto in zdravo okolje. Ugotovili smo, da 

Študentje so se zgrozili, ko so pod kupom nesnage na dnu kotanje 
našli slovensko zastavo. (foto: Jerca Korče)

Pridni so bili tudi dolnjelogaški šolarji. Razkropili so se po Logat-
cu in čistili bregove Logaščice, sprehajalne in nakupovalne poti ter 
okolico nekaterih kulturnih in naravnih spomenikov. Mlajši učen-
ci pa so dan popestrili z izdelovanjem lutke iz odpadnega materia-
la in lesenih mlinčkov. (foto: Luka Volk)

Odpadki so se kopičili tudi v Hotedršici. 
(foto: Barbara Požarnik Vavken)

Me prav zanima, za kom moram pa jaz pobirati smeti. 
(foto: Jure Smole)

imamo zelo malo novih divjih odlagališč, kar je zelo pohvalno. 
Večinoma so to stara in zapuščena odlagališča, ki jih pri prej-
šnjih akcijah nismo opazili ali smo jih spregledali. So pa tudi 
nova, ki jih ustvarijo neosveščeni, malomarni in neodgovorni 
ljudje. Danes imamo veliko možnosti za odlaganje svojih smeti 
na za to določena mesta, zato ni opravičila za odlaganje v naravi. 
Nepridipravi, pozor, v Grčarevcu in okolici vas bomo opazovali. 

Besedilo in foto: Vili Černivec



Vrhnika, Cankarjev trg 6
Logatec, Cankarjeva cesta 15

Imate težave z izmero zaves?
Pokličite nas: 
svetovanje, izdelava in montaža, ...
In vaš dom zasije v novih modnih trendih.

•	 zavese, karnise, gubani roloji, 
posteljnina, prti

•	 modne tkanine, šivanje in popravila 
oblačil

•	 šivalni stroji in likalna tehnika

POPUSTI, OD 20.  5. DO 10. 6. 2010
•	 15 % gotovinskega popusta na 

zavese iz zaloge v trgovini
•	 12 % gotovinskega popusta na 

šivalne stroje in likalno tehniko

Odpiralni čas: od ponedeljka do petka, od 8. do 19. ure, 
sobota od 8. do 12:30.
Telefon: 01 750 72 72 (Vrhnika), 01 750 10 90 (Logatec)

100 let župnije sv. Nikolaja
Logaški godbeniki so 1. maja na trgu cerkvijo sv. Nikolaja zaigrali (na 

fotografiji) ob stoti obletnici župnije, ki je bila ustanovljena kot sa-
mostojna župnija prav na ta dan pred stotimi leti. Praznovanje bo dose-
glo vrhunec na farnem dnevu 20. junija. Ob 10. uri bo sveta maša, ki jo 
bo vodil pomožni škof Anton Jamnik, sledilo bo celodnevno slavje. Pra-
znovanje se bo sicer začelo že 18. junija s predstavitvijo knjige, ki jo bodo 
izdali ob tej priložnosti, in se nadaljevalo naslednji dan, ko bo na trgu 
pred cerkvijo srečanje dekanijske mladine Križ kraž za mlade. 30. maja 
pa bo KUD Adoramus predstavil tudi novo zgoščenko Stoletje ljubezni, 
ki je tudi naslov himne, ki je bila napisana za župnijo.

Besedilo: David Kunc, foto: Miran Antončič


